
S o c i a l i s t i č n a zveza po novem 
Na 8. seji občinske konfe

rence SZDL 13. t. m. je bilo 
podano poročilo in ocene voli
tev delegacij v samoupravne 
isteresne skupnosti. 

Ker so v decembrski številki 
Občana že bili objavljeni volilni 
rezultati, bi iz poročila povzeli 
še nekaj drugih podatkov. 

Po končanih volitvah smo 
oblikovali 15 konferenc dele
gacij organizacij združenega 
dela in 6 konferenc delegacij 
krajevnih skupnosti. Konfe-
ence delegacij so na prvih sejah 

izvolile vodjo konference dele-
vscij in vodje delegacij, delegi
rali delegate za skupščine 

Skupščine in enote so ob 
konstituiranju izvolile pred
sednike skupščin in posameznih 
zborov, izvršilne odbore in 
predsednike družbene kontrole. 

Pri tem velja omeniti izredno 
dobro udeležbo delegatov na 
prvih sejah skupščin, saj je bila 
v vseh primerih od 95 do 
100%. 

Poročilo omenja tudi zado
voljivo izbiro vodilnih oseb že 
ob kandidiranju in njihovo izvo
litev ob konstituiranju. V vod
stva skupščin je bilo izvoljenih 
32 delegatov, med njimi 7 
žensk. Ker smo si že ob spomla
danskih volitvah nabrali precej 

tudi statut SZDL in naloge 
glede oblikovanja krajevnih, 
mestne in občinske konference 
SZDL. Neposredna naloga, ki je 
pred nami, je oblikovanje kra
jevnih konferenc SZDL na dele
gatski osnovi. Predvidevamo, da 
bi število delegatov krajevne 
konference SZDL ene krajevne 
skupnosti štelo od 20 do 30 
delegatov, mestne konference 
Kamnik 35 do 45 delegatov in 
občinske konference 45 do 50 
delegatov. Predvideni rok za 
sklic letnih konferenc krajevnih 
organizacij SZDL je 15. 2. 
1975, za Kamnik pa 1.3. 1975. 

tega sprejela sklep o podelitvi 
15 do 20 srebrnih priznanj O F 
najbolj zaslužnim aktivistom 
naše občine. 

Glede dodeljevanja občin
skih priznanj in državnih odli
kovanj, ki naj bi jih podelili v 
tem jubilejnem letu, bo komi
sija za volitve in imenovanja pri 
občinski skupščini pripravila 
merila in navodila ter pravo
časno seznanila vse zainteresi
rane forume v občini z name
nom, da bi ta vprašanja obrav
navali skupno in hkrati za vsa 
področja. 

Po konstituiranju krajevnih Ker je občinska konferenca 

K D O N A J B O P R E D S E D N I K S A M O U P R A V N E I N T E R E S N E S K U P N O S T I ? 

lamoupravnih interesnih skup-
lsti, ki so se konstituirale v 
:asu od 23. do 27. decembra. 

V šest občinskih samouprav-
lih skupnostih in dveh enotah 
republiške skupnosti je skupaj 
232 delegatskih mest v zborih 
.ipravljalcev in 56 delegatskih 
nest v zborih izvajalcev. 

izkušenj v pripravah na volitve 
in ob volitvah samih, nam to 
pot delovanje vseh organov, ki 
so pri tem sodelovali, ni delalo 
posebnih preglavic. Z redkimi 
izjemami je vse potekalo v redu, 
čeprav v izredno kratkem ob
dobju. 

Konferenca je obravnavala 

konferenc SZDL bo oblikovana 
občinska konferenca. Letos 
proslavljamo 30-letnico osvobo
ditve. Žirija za dodeljevanje 
priznanj OF je predlagala, da bi 
ob praznovanju dneva OF dne 
27. aprila letos podelili večje 
število priznanj kot doslej. 

Občinska konference je glede 

SZDL že od maja lanskega leta 
brez sekretarja, je konferenca 
potrdila predlog izvršnega 
odbora in izvolila za to funkcijo 
tovariša Franca Kladnika, ke
mijskega tehnika. Tovariš Klad-
nik se bo z<MQ dolžnost pričel 
pripravljati s1*!, mareeiTi". 

-fc 

Nova stanovanja na Dupl ic i 

N O V I S T A N O V A N J S K I B L O K N A D U P L I C I 

Te dni se delavci industrije 
pohištva STOL selijo v nov 
stanovanjski blok v neposredni 
bližini tovarne. V zgradbi, ki jo 
je zgradilo SGP Projekt iz Kra
nja je 36 trosobnih, dvosobnih 
in enosobnih stanovanj. 

V stanovanjih je centralno 
ogrevanje s kurilnim oljem. 
Zato je moralo vsako gospo
dinjstvo prispevati 1.000 din za 
prvi nakup goriva. Tudi stano
valci tega bloka opozarjajo na 
problem preskrbe z vodo v 
višjih nadstropjih, kar je na 
Duplici splošen pojav. Zato je 
toliko bolj nujno, da v letoš
njem letu priključimo kamniški 
vodovod na novo zajetje na 
Iverju. p s . 

Pohod na Kostavsko planino 
V počastitev 22. decembra, 

teva jugoslovanske ljudske 
iade, je bil predzadnjo ne-

1 ijo v decembru pohod nekda-
borcev in mladine na Ko-

aviko planino v Tuhinjski 
-ni. Več kot 700 udeležen-
v pohoda, ki postaja vsako 
¿0 bolj množičen in je že tra-
icionalen, se je povzpelo na 
ostavsko planino, kjer so se 
ied vojno bili hudi boji med 
artizani in Nemci. Partizani so 
• tokrat prebili iz nemškega 

obroča in se kljub hudi pre
moči rešili. Med boji je padlo 
več partizanov, med njimi tudi 
narodni heroj Matija Blejec-
Matevž. 

Tokratnega pohoda, na ka
terem je bilo veliko dijakov 
kamniške gimnazije Rudolfa 
Maistra, so se udeležili tudi 
številni nekdanji borci, ki so 
obujali spomine na pretekle 
dogodke. Dolga kolona, ki jo je 
vodil harmonikar, in prapori je 
krenila iz Laz in se je ustavila v 

vasi Gradišče, ki jo je okupator 
med vojno zažgal. Tu so vaščani 
pričakali udeležence s čajem in 
tuhinjskim žganjem. Položili so 
tudi venec k spomeniku. 

Kolona udeležencev je nato 
nadaljevala pot na Kostavsko 
planino, kjer so domači mla
dinci že prej pripravili velik 
kres. Na kraju legendarne bitke, 
je o poteku bojev, ki so se bili 
leta 1942, spregovoril njen 
udeleženec Jože Jeras. V kul
turnem programu na planini so 

sodelovali gimnazijci iz 
Kamnika in mladi iz Tuhinja in 
Šmartnega. 

Letošnji pohod na Kostav
sko planino, ki sta ga pripravila 
krajevna organizacija Zveze 
borcev in organizacija zveze 
rezervnih vojaških starešin iz 
Tuhinja je zelo uspel in organi
zatorjem gre vsa pohvala. Žal 
na njem ni bilo nekaterih re
zervnih vojaških starešin, kijih 
je praznovanje dneva JLA v 
kamniškem Domu utrudilo. 

KAMNIŠKI 
OBČAN 
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Konstituiranje 
samoupravnih 

interesnih skupnosti 

Po uspešno opravljenih volitvah delegacij za samoupravne inte
resne skupnosti so izvoljeni delegati, združeni v konferencah dele
gacij, izvol i l i delegate za prvi sklic in konstituiranje samoupravnih 
interesnih skupnosti v naši obč in i . 

Konstituiranje je bilo opravljeno v d o l o č e n e m roku, in sicer v 
času od 23. do 27. decembra. 

Število delegatov posameznih zborov in izvolitev vodilnih orga
nov je naslednje: 

SIS ZA ZDRAVSTVO 
zbor uporabnikov29 delegatskih mest * 
zbor izvajalcev 11 delegatskih mest 
izvršilni odbor 9 delegatskih mest 
Predsednik skupšč ine : Ivan M O T N I K A R , predm. učitel j 
Predsednik zbora uporabnikov: Alojz K O N D A , pravnik 
Predsednik zbora izvajalcev: dr. Milan K R A L J 
Predsednik izvršilnega odbora: dr. Milan K I R N 
Predsednik d ružbene kontrole: Slavko K O L E S A , uslužbenec 

2. SIS IZOBRAŽEVANJA 
zbora uporabnikov 29 delegatskih mest 
zbor izvajalcev 17 delegatskih mest 
izvršilni odbor 9 delegatskih mest 
Predsednik skupšč ine : Ivan J U S T I N E K , profesor 
Predsednik zbora uporabnikov: Slavko S E L A N , - d ip l . ekonom. 
Predsednik zbora izvajalcev: Franc Z U P A N , uči te l j 
Predsednik izvršilnega odbora: Srečko R O T , učitel j 
Predsednik d ružbene kontrole: Slavko ŠUŠTAR, skladiščnik 

3. SIS ZA KULTURO 
zbor uporabnikov 29 delegatskih mest 
zbor izvajalcev 10 delegatskih mest 
izvršilni odbor 9 delegatskih mest 
Predsenik skupšč ine : Božo M A T I Č I Č , ing. org. dela / 
Predsenik zbora uporabnikov: dr. Albert Č E B U L J , univer. 

profesor 
Predsednik zbora izvajalcev: Franc S P R U K , V K delovodja 
Predsenik družbene kontrole: Alenka P U S C H N E R , predm. 

učitel j 

4. SIS ZA TELESNO KULTURO 
zbor uporabnikov 29 delegatskih mest 
zbor izvajalcev 11 delegatskih mest 
izvršilni odbor i 3 delegatskih mest 
Predsednik skupšč ine : Marjan B O V H A , obratovodja 
Predsednik zbora uporabnikov: Božo P I N T A R I C , met. tehnik 
Predsednik zbora izvajalcev: Marjan Ž N I D A R , predm. učitelj 
Predsednik izvršilnega odbora: Janez Tajč, skladiščnik 
Predsednik družbene kontrole: V i n k o G O B E C , poli tolog 

5. SIS - OTROŠKO VARSTVO 
zbor uporabnikov 29 delegatskih mest 
zbor izvajalcev 7 delegatskih mest 
izvršilni odbor 11 delegatskih mest 
Predsednik skupščine: Marija R O T , učiteljica 
Predsednik zbora uporabnikov: Silva IVANETIČ , upok. us lužb. 
Predsednik zbora izvajalcev: Anica K A L A N , viš. vzgojiteljica 
Predsednik izvršilnega odbora: Janko J U S T , predm. učitel j 
Predsednik družbene kontrole: Anton LFPOVŠEK, stroj, tehnik 

6. SIS - SOCIALNO SKRBSTVO 

zbor uporabnikov 29 delegatskih mest 
izvršilni odbor 9 delegatskih mest 
Predsednik skupšč ine : Vlado H V A L I C , soc. delavec 
Predsednik izvršilnega odbora: T o m a ž O K O R N , ekonom, tehnik 
Predsednik d ružbene kontrole: Ivo B U R J A , K V delovodja 

Enota 7. SIS ZA POKOJNINSKO IN INVALIDSKO 
ZAVAROVANJE 

29 delegatskih mest 
Vodja enote Zdravko R I H A R , upok. uslužbenec 

8. Enota SIS ZAPOSLOVANJA 
29 delegatskih mest 
Vodja enote Mavricij K O T N I K , ekonom, tehnik 



Razprava o statutu SZDL 
V teh dneh tudi v naši obč in i te

čejo razprave o predlogu novega sta
tuta S Z D L Slovenije. O njem je 
spregovorila tudi o b č i n s k a konfe
renca S Z D L na svoji nedavni seji. 

Social is t ična zveza kot najširša 
d e m o k r a t i č n a zveza delovnih ljudi 
in o b č a n o v je dobila s sprejetjem 
nove ustave še pomembne j še mesto 
i n vlogo v našem samoupravnem 

in republ iški konferenci S Z D L in 
drugih oblikah povezovanja. 

V krajevni organizaciji S Z D L , k i 
je temeljna oblika d ružbenopol i 
t i čne organiziranosti S Z D L , bo v 
b o d o č e krajevna konferenca najvišji 
organ in hkrat i delegacija za izvol i 
tev ali delegiranje delegatov v obč in
ske in republ iške organe S Z D L . 

Krajevno konferenco sestavljajo 

OBČANI K R A J E V N E S K U P N O S T I S E L A N A S E S T A N K U S Z D L 

d ružbenopo l i t i čnem sistemu. Prav 
zato, ker je socialist ična zveza 
mesto, kjer se delovni ljudje in 
o b č a n i s svojim delovanjem organi
zirano zavzemajo za uresnič i tev 
d ružbenoekonomsk ih in po l i t i čn ih 
ciljev in odnosov, zač r t an ih v pro
gramu Z K in za dosledno uresn iče
vanje naše ustave, je treba njeni 
organiziranosti posvetiti večjo skrb. 
To organiziranost pa opredeljuje 
novi statut S Z D L . 

Z a kakšne bistvene spremembe 
oziroma dopolnitve dosedanje orga
niziranosti S Z D L gre? 

Predvsem bodo celotne organiza
cije in oblike dela S Z D L na vseh 
ravneh zasnovane na delegatskih na
čelih. 

Vse probleme, k i so širšega druž
benega pomena i n k i j i h o b č a n i in 
delovni ljudje ne morejo neposredno 
urediti v krajevni organizaciji S Z D L , 
bodo reševali z delegati v obč insk i 

delegati iz treh področ i j organizira
nosti o b č a n o v : iz vaških, u l ičnih ali 
drugih krajevnih oblik delovanja 
S Z D L , iz d ružbenopo l i t i čn ih organi
zacij in iz d ružben ih organizacij ter 
društev. V manjših krajevnih skup
nostih bodo krajevno konferenco 
sestavljali vsi o b č a n i in delovni 
ljudje. 

Z a obravnavanje d ružben ih pro
blemov bodo v krajevnih organiza
cijah ustanavljali sekcije. 

V obč in i bo v b o d o č e poleg dele
gatsko zasnovane konference 
(podobno kot pri krajevni konfe
renci) delovalo še predsedstvo 
konference, k i bo vodilo delo konfe
rence med zasedanji konference. 
Izvršni odbor bo izvoljen izmed čla
nov predsedstva i n ' bo skrbel za 
uresničevanje sklepov konference in 
predsedstva. V predsedstvu po polo
žaju sodelujejo predsednik, pod
predsednik m sekretar konference 

ter delegati Z K S , ZSS , Z S M S in 
Z Z B N O V . Med tem ko se mora kon
ferenca sestati najmanj enkrat letno, 
pa bodo za obravnavo pe reč ih vpra
šanj na posameznih področ j ih skrbe
le problemske konference. 

Z a spremljanje d ružbenopo l i t i č 
nih razmer na posameznih podro
čjih pa ima predsedstvo tudi svete 
za d r u ž b e n o e k o n o m s k a in d ružbe
nopo l i t i čna vprašanja in za družbe
no aktivnost žensk. 

Z a usklajevanje in usmerjanje 
d ružben ih altcij ustanovi predsed
stvo tudi koordinacijske odbore 
(n.pr. za kadrovska vprašanja) in 
volilno komisijo. 

Posebni poudarek daje predlog 
statuta S Z D L odnosom S Z D L -
d ružbenopo l i t i čn i zbor skupšč ine . 
Delegati tega zbora so b i l i izvoljeni 
na enotni listi S Z D L s 4 - l e tno 
mandatno dobo. Zato o b č i n s k a 
konferenca S Z D L predstavlja dele
gacijo za d ružbenopo l i t i čn i zbor 
obč in ske skupšč ine . 

Vse d ružbenopo l i t i čne organiza
cije skupaj v konferenci S Z D L in v 
njenih organih oblikujejo stališča in 
smernice za delo v d ružbenopo l i 
t i čnem zboru. Z a svoje delo v 
d ružbenopo l i t i čnem zboru so dele
gati odgovorni obč insk i konferenci 
S Z D L in so j i dolžni p o r o č a t i o svo
jem delu. 

V statutu je urejeno tudi financi
ranje organizacij S Z D L . Osnovna 
f inančna sredstva za delovanje 
obč insk ih organov S Z D L zagotavlja 
obč inska skupšč ina v svojem prora
čunu . Z a skupne naloge, k i so do
govorjene v organizacijah S Z D L , pa 
je predvideno skupno financiranje. 
V s i nosilci skupne akcije prispevajo 
po sporazumu svoj delež sredstev k 
s t roškom za izvedbo akcije. T u d i 
izvedbo javnih razprav financirajo 
nosilci teh razprav po predhodnem 
dogovoru. 

Nov statut S Z D L daje podlago za 
tako organiziranost S Z D L ter za 
uvedbo oblik in metod dela, k i bodo 
dale možnos t slehernemu o b č a n u , 
da se tvorno vključi v d r u ž b e n o p o 
l i t i čno življenje krajevne skupnosti 
in o b č i n e . 

F . S. 

Uradni vestnik 
v Kamniškem občanu 

Na zadnji decembrski seii vseh zborov obč inske skupšč ine so se delegati odloči l i , da bo odslei v 
Kamniškem o b č a n u kot priloga natisnjen tudi Uradni vestnik o b č i n e Kamnik . Številni kamnišk i o b č a n i 
doslej niso b i l i najbolje seznanjeni z od lok i i n sklepi o b č i n s k e skupščine .k i so b i l i do sedaj objavljeni kot 
priloga Glasa. Ta časopis n a m r e č n i tol iko razširjen na Kamniškem.Kamniškega o b č a n a pa prejemajo vsa 
gospodinjstva, saj izhaja v 6.500 izvodih. 

Uredniški odbor Kamniškega o b č a n a je tako od loč i t ev obč in ske skupšč ine sprejel z zadovoljstvom, saj 
je tudi priznanje d o m a č e m u časopisu . Hkrat i uredniški odbor poziva vse kamniške organizacije združe
nega dela, da v časopisu obljavljajo tudi svoja obvestila in razpise, saj so taka obvestila lahko zelo 
uč inkovi ta . K o t do sedaj bo tudi v prihodnje vsa obvestila in razpise sprejemalo uredniš tvo Kamniškega 
o b č a n a v svoji pisarni v zdravstvenem domu, Ljubljanska 1, torej v pisarni obč in ske konference S Z D L . 

Nova pridobitev za najmlajše 

Te dni bo novi otroški vrtec 
na Bakovniku sprejel prve varo
vance. V novem poslopju, ki ga 
je zgradil kamniški Graditelj, bo 
prostora za okrog 100 pred
šolskih otrok in 50 dojenčkov. 
To je vsekakor velika pridobitev 
za naše otroško varstvo, saj smo 
bih doslej na tem področju 
glede na število zaposlenih 
žensk med zadnjimi v Sloveniji. 

S. 

25-letnica samoupravljanja 
v Tovarni usnja Kamnik 

Pred 25 leti to je 20. januarja 
1950 je b i l v Tovarni usnja v Kamni 
ku izvoljen prvi delavski svet. V ta 
namen jet bila vponedeljek 20. janu
arja 1975. v sejni sobi podjetja sve
čana seja. Seji so poleg predsedni
kov vseh d ružbenopo l i t i čn ih organi
zacij prisostvovali vsi vodje T O Z D -
jev, vodje služb in direktor podjetja. 
Te pomembne obletnice so se udele
žili tudi predstavniki obč inske skuj> 
ščine in d ruženpo l i t i čn ih organizacij 
obč ine Kamnik . 

Svečano sejo je vodi l predsednik 
centralnega delavskega sveta tov. 
Andrejka Mart in. V svojem govoru 
je posvetil nekaj besed prvemu 
delavskemu svetu, kateri je štel 13' 
č lanov, predsedoval pa mu je tov. 
Zupan Franc. N i nakl jučje , da so 
bih v Tovarni usnja Kamnik eni med 
prvimi v Sloveniji, k i so se odloči l i , 
da bodo imeli glavnobesedo privo-
denju podjetja delavci sami. Is točas
no z izvolitvijo DS je b i l izvoljen 
tudi U O , k i je b i l v p o m o č delav
skemu svetu. Kamniški usnjarji so se 
že pred vojno zelo aktivno upirali 
kapi ta l i s t ičnemu izkoriščanju in 
zlasti med N O B aktivno sodelovali v 
boju proti okupatorju. Takoj po 
osvoboditvi so pričel i s pospešenim 
razvojem same tovarne. Po prevze
mu tovarne v delavsko samouprav
ljanje, so se delavci zavedali velike 
naloge in s tem tudi polne odgovor
nosti za napredek industrije in vsega 
našega gospodarstva. 

Nadalje je predsednik DS povezal 
razvoj samoupravljanja s poslovnimi 
uspehi, z razvojem same delovne 
organizacije, standardom delavcev in 
s kvaliteto izdelkov. Z uvedbo socia
list ičnega n a č i n a dela se je pojavil 
sunkovit skok v sami kol ič inski 
proizvodnji, i s točasno pa se je po
djetje začelo uveljavljati v svetu kot 
specializirana tovarna za predelavo 
svinjskih kož . Tekom celega obdob
ja so se na predlog samouravnih 

organov delavci drekli marsikateremu 
dinarju in s tem omogoč i l i moder
nizacijo samih delavnic. Z izboljšavo 
tehnike v svetu, so se tudi kam
niškim usnjarjem izboljšali delovni 
pogoji, razna težka r o č n a dela je 
zamenjal moderni stroj. Obdobje 
med letom 1967 in 1969 je bilo za 
usnjarje precej t e ž k o . Položaj na 
d o m a č e m in svetovnem t rž i šču je 
povzroči l t e žko situacijo vsem pre
delovalcem svinjskih kož . Ta položaj 
tudi temu aktivu ni prizanesel, zato 
se je v tem času pr ičelo govoriti na 
samoupravnih organih o dodatni 
proizvodnji. Pristopili so k izgradnji 
skladišča surovih k o ž in i s točasno k 
izgradnji objekta za izdelavo usnjene 
konfekcije in obutev iz p las t ične 

Nov 
delovni čas 
na občini 

Na decembrski seji vseh treh 
zborov kamniške obč in ske skupšči
ne so delegati sprejeli odlok, k i ureja 
delovni čas v organih i n organi
zacijah skupšč ine o b č i n e Kamnik. 
Nov i delovni čas bo o m o g o č a l za
poslenim delavcem, k i se vozijo na 
delo v Kamnik , da lahko pridejo 
tudi kasneje, seveda bodo morali 
tudi kasneje zapustiti delovno 
mesto. Nov i drseči delovni čas pa ne 
bo spremenil razporeda uradnih ur 
za stranke, k i j ih bodo sprejemali v 
ponedeljek, sredo in petek od 8. do 
12. ure, v sredo pa še ob 14. in 16. 
ure. Ob , t em času bodo morali b i t i 
vsi delavci na obč in i . Ob vsakem 
času med delovnim č a s o m pa bodo 
sprejemali stranke v sprejemni in 
glavni pisarni, v prijavno-odjavni in 
ma t i čn i službi ter v vseh krajevnih 
urdih. Delegati so pr iporoči l i zapo
slenim, naj uvedejo stalno dežurs tvo 
v času malic v kamnišk ih podjetjih, 
saj veliko o b č a n o v prav tedaj hodi 
po opravkih a o b č i n o . 

P A N O R A M A 

Odlikovanja 
z ukazom predsednika republike so bili v mesecu decembru 
odlikovani: 

Z R E D O M D E L A S S R E B R N I M V E N C E M 

B A T A L I C Silvo, Svilanit Kamnik , B A L Q H - V I D I C Francka, Svilanit 
Kamnik , G A B R I L O - P A V L I Č Francka, Svilanit Kamnik , G O L O B Leopold , 
Svilanit Kamnik, GOLOB-ČESEN T o n č k a , Svilanit Kamnik , G R D E N Franc, 
Svilanit Kamnik , J E N K O Matija, Svilanit Kamnik , K O N Č N I K Ivo, Svilanit 
Kamnik , P O T O Č N I K Maks, Svilanit Kamnik , R O Z M A N I Č V i n k o , Svilanit 
Kamnik, S E L J A K Bogdan, Svilanit Kamnik , ŠUŠTAR Slavko, Svilanit 
Kamnik , Z A R N I K - K O N C I L J A Ana , Svilanit Kamnik , Z O B A V N I K Stane, 
Svilanit Kamnik , S K A L A Al fonz , Tur i s t ično druš tvo Kamnik , Z O B A V N I K 
Angelca, Skupšč ina o b č i n e Kamnik , T A J Č - G R A Š I Č Valentina, P T T D o m 
žale. 

Z M E D A L J O D E L A 

DROBNIČ-ŠLIBAR Silva, Svilanit Kamnik , J E N K O E m i l , Svilanit 
Kamnik , K O N Č A R - R O D E Elizabet-, Svilanit Kamnik , L E S K O V E C Janez, 
Svilanit Kamnik , L U Ž A R - O G R I N C Marija, Svilanit Kamnik , POTOČNIK-
T O N I N Marija, Svilanit Kamnik , R O Z M A N I Č - K O M A T A R Angela, Svilanit 
Kamnik , R E P I Č Marjan, Svilanit Kamnik , ŠKAPIN-VIDMAR Marija, Svila
nit Kamnik , TOMŠIČ-KLADNIK Danica, Svilanit Kamnik , DREŠAR-
J E R A S Ema, Svilanit Kamnik , H U D O K L I N Jože , Postaja milice Kamnik 

Odlikovanja, podeljena za dolgoletno, požr tvovalno in vsestransko 
aktivno delo je odlikovancem izroči l predsednik obč inske skupšč ine . 

mase. Ze kmalu po z a č e t k u obrato
vanja teh dveh obratov se je poka
zalo, da je bi la ta na ložba zelo pozi
tivna. Zato so šli v nadaljnjo grad
njo. V rekordnem času je b i l zgrajen 
nov obrat na Bakovniku i n poizkus-

precej spremenili organiziranost 
prejšnjih delovnih enot. Ustanovli so 
3 TOZD-je in s tem dali delavcu še 
večjo možnos t ugotavljati in deliti 
ustvarjeni dohodek. Samoupravni 
socialist ični odnosi, k i se po spre-

V U S N J A R N I 

na proizvodnja je stekla ravno v 
jubiljenem letu to je 50-letnici po
djetja. V prejšnjem obratu plastike 
pa je konfekcija dobila večje prosto
re in možos t za še povečanje proiz
vodnje. 

Samoupravni organi tekom svo
jega delovanja niso pozabili na druž
beni standard. Že leta 1955 je bilo 
zgrajenih precej stanovanj za delav
ce. S stalnim povečanjem števila 
zaposlenih v tovarni (leta 1950*170 
zaposlenih, leta 1974. - 930 zapo
slenih) je bilo to vprašanje zadnje 
čase zelo pe reče . Kljub vsakolet
nemu nakupu stanovanj in dajanju 
posojil za individualno gradnjo, niso 
mogfl zadovoljiti vsem zahtevam 
delavcem. Zato so šli lansko leto v 
gradnjo 34 — stanovanjskega bloka, 
kateri bo že letos zgrajen in s tem to 
vprašanje za nekaj časa rešeno . 

Na koncu svojega govora je 
omenil tudi to, da so se v Tovarni 
usnja Kamnik med prvimi spoprijeli 
tudi z bistvom nove ustave, saj so že 
o koncu leta 1973 samoupravno 

jetju nove ustave še bolj krepijo, 
1 dajejo temu kolektivu izredne 

možnos t i nadaljnjega razvoja. Znat
na investicijska vlaganja zadnjih let 
j i m zagotavljajo enak, ali še večji 
tempo rasti proizvodnje ob istočas
nem hitrejšem reševanju splošnih in 
osebnih potreb delovnega kolektiva.*' 

Predsednik Obč inske skupšč ine 
Kamnik tov. Svetel Franc se je 
najpreje zahvalil za povabilo in ce
lotnemu kolektivu čes t i ta l ob 25-let-
nici samoupravljanja. V svojem 
govoru je omenil kako važna je pra
vilna poli t ika samoupravljanja, saj 
le-ta vodi k nadaljnjemu uspehu 
nekega podjetja. Naši tovarni je še 
za v b o d o č e zaželel veliko delovnih 
uspehov, saj so t i v korist vsem 
zaposlenim v podjetju, kakor tudi 
celotni obč in i . 

Na zakl jučku svečane seje se je 
predsednik DS zahvalil celotnemu 
kolektvu za ves vloženi trud in j i m 
čest i tal ob tako lepem j u b i l e j u . _ ^ [ 

Zagotovljen denar 
za štipendije 

Pred dvemi leti se je ob dogovarjanju o kadrovski pol i t ik i n a č r t o 
valo tudi prilagajanje št ipendiranja novim d r u ž b e n o e k o n o m s k i m 
odnosom. V Kamniku je b i l podpisan tudi d ružben i dogovor o izva
janju štipendijske polit ike in samoupravni sporazum o št ipendiranju 
učencev in š tudentov . Sporazum je zagotovil zbiranje denarja za 
štipendije v okviru vse o b č i n e in tako lahko odpravil socialne razlike 
med dijaki in š tudent i . 

Ob podpisu samoupravnega sporazuma je bi la d o l o č e n a tudi 
skupna komisija podpisnic samoupravnega sporazuma i n njen izvršni 
odbor, k i naj b i izpolnjeval sprejete naloge. Pozvali so vse temeljne 
organizacije združenega dela, naj b i č impre j razpisale štipendije in 
svoje samoupravne akte prilagodile sprejetemu sporazumu. Vse 
podpisnice so tui opozori l i , naj č impre j vplačajo 0,5 % iz kosmatih 
osebnih dohodkov na r a č u n sklada za št ipendiranje. 

Sklad za štipendije b i moral imeti lanina voljo 970.000 dinarjev, 
vendar do sredine decembra rti bilo nakazanega n i t i polovico denarja. 
Kar 13 organizacij združenega dela sporazuma n i upoštevalo in 
denarja ni p lača lo . Komisija je na zadnji seji vseh zborov obč inske 
skupšč ine obvestila delegate, da Lekarna Kamnik ni podpisala 
samoupravnega sporazuma, za kar j im prav gotovo ne gre hvala. 
Zamudno plačevanje dogovorjenega denarja je bilo vzrok, da 
št ipendist i niso pravočasno prejeli š t ipendij . 

Izvršni odbor je prejel do konca novembra veliko prošenj za 
št ipendije. Tako je bilo 33 starih št ipendistov, novih š t ipendistov je 
109 in š t ipendistov, k i so upravičeni do kadrovske štipendije in 
štipendije iz solidarnosti, je 62. Vendar nove prošnje še prihajajo in 
vsem prosilcem bodo pismeno odgovorili . Kamniški š t ipendist i so ob 
koncu decembra prejeli štipendije za štiri mesece, torej od septembra 
naprej. Višina štipendij se giblje od 50 do 1200 dinarjev, kar je seveda 
odvisno o d socialnega položaja š t ipendistov. Torej so z novim 
samoupravnim sporazumom največ pr idobi l i otroci delavcev in 
kmetov z najnižjimi osebnimi dohodki . Zato lahko uprav ičeno 
p r ičaku jemo, da se bodo v prihodnje šolali vsi nadarjeni otroci iz naše 
obč ine . _ t j 

KAMNIŠKI A K T I V I S T I M E D I Z R A Č U N A V A N J E M V O L I L N I H R E Z U L 
T A T O V 



DELEGAT IN OBČINSKA SKUPŠČINA 

O vprašanjih delegatov 
Med oblike delovanja in aktiv

nosti delegatov obč inske skupščine 
sodijo tudi vprašanja izvršnemu sve
tu, strokovnim službam obč inske 
uprave, komisijam in drugim orga
nom skupščine . Ker je treba tem 
vprašanjem posvetiti vso pozornost, 
saj opozarjajo na do ločene pro
bleme in pojave v našem življenju, 
zbori obč inske skupščine namenjajo 
v vsakokratnem dnevnem redu 
svojih sej tem vprašanjem posebno 
t o č k o . 

Treba je redi, da se delegati in 
delegacije čedalje bolj poslužujejo te 
svoje pravice, saj je od seje do seje 
postavljenih več vprašanj. Zlasti so 
številna vprašanja delegatov iz kra
jevnih skupnosti. 

K o pregledujemo podatke, kdo je 
zastavil vprašanje in vsebino postav
ljenih vprašanj, ugotovimo dvoje: 
prvič , da še vedno prevladujejo 
vprašanja, k i j i h postavijo delegati 
na seji zbora obč inske skupščine . 
Premalo pa ta vprašanja oblikujejo 
delegacije na svojih sejah. Tak 

primer je bila v zadnjem času dele
gacija kamniške krajevne skupnosti, 
k i je zastavila izvršnemu svetu štiri 
pismena vprašanja. Drugič ugoto
vimo, da je med vprašanji, k i j ih 
delegati postavljajo na skupščini , še 
vedno veliko vprašanj o drobnih 
problemih, na katere b i lahko stro
kovne službe odgovorile neposredno 
delegaciji. Res je, da ne smemo pre
zreti na videz še tako drobnega 
vprašanja, vendar ga je m o č urediti 
po drugi poti . 

Ne b i bilo n a m r e č racionalno, če 
b i 120 delegatov na skupni seji 
obč inske skupšč ine moralo poslu
šati dolgotrajna pojasnila na vpra
šanja, k i zanimajo ozek krog ljudi. 

Prav bi bilo, da b i se v delegacijah 
dogovorili, da bodo vprašanja obli
kovali skupno vsi delegati na seji 
delegacije in j i h nato po možnos t i 
pismeno dostavili sekretariatu 
obč inske skupšč ine . Na ta nač in bi 
se izognili tudi dejstvu, da razl ični 
delegati iz iste delegacije postavljajo 
na več sejah obč inske skupščine ista 

vprašanja. Delegacija sama naj pre
sodi, ali ima vprašanje tako težo , da 
sodi na sejo obč inske skupščine, ali 
pa je m o č problem rešiti po drugi 
poti . Napak bi bilo, da bi seje občin
ske skupščine spremenili v nekdanji 
zbor volilcev. 

Na vsako delegatsko vprašanje so 
izvršni svet in drugi organi obč inske 
skupščine dolžni dati zelo jasen in 
do ločen odgovor. Delegacija ima 
tudi pravico zahtevati, da posa
mezno vprašanja obravnavajo na eni 
izmed sej zbora kot posebno t o č k o 
dnevnega reda. 

Delegatskih vprašanj nikakor ne 
b i smeti podcenjevati, temveč j i h 
moramo jemati kot dobronamerne. 
S primerno obliko sprejemanja in 
obravnavanja teh vprašanj je treba 
spodbujati delegate, da bodo čim
bolj aktivno sodelovali v delu dele
gacij in zborov obč inske skupščine. 

F . S. 

Ali naj bo v vsakem zaselku 
moderna samopostrežna trgovina? 

V zadnji številki Kamniškega 
o b č a n a smo vam obljubili , da vas 
bomo seznanili s problemi kamniške 
trgovine. Obrni l i smo se na trgovsko 
podjetje A B C K o č n a , kjer so nas 
seznanili s svojim poslovanjem. Zato 
vas bomo v današnji številki sezna
ni l i z odgovori na nekatera dele
gatska vprašanja, k i so j ih delegai 
posameznih krajevnih skupnosti 
zastavili na sestankih obč inske 
skupščine ali sestankih delegacij. 

Trgovsko podetje K o č n a ima 
številne prodajalne v o d r o č n i h kra
j i h naše o b č i n e , k i komaj pokrivajo 
stroške poslovanja ah pa poslujejo z 
izgubo. Iz t ržek v njih je zelo majhen 

tem času pa so stroški poslovanja 
trgovine zelo narasli. K o č n a plačuje 
vse družbene prispevke in obvez
nosti ne glede na to, ali je neka 
prodajalna v mestu ali na deželi. 

Tud i nekateri trgovski lokal i so, 
zlasti izven Kamnika, v starih hišah 
in niso najbolj ustrezni ter niso 
moderno opremljeni. Tako v 
Tunjicah K o č n a ne more v stari hiši 
pridobiti tako imenovani salon v 
nekdanji gostilni, kjer imajo prosto
re krajevne organizacije. K o č n a je 
pred tremi leti zamenjala opremo v 
trgovini v Tunjicah, vendar večjih 
možnos t i le nima. Omeniti moramo, 
da večja in modernejša trgovina ne 

NI K A J R E C I , L E P A J E N O V A S A M O P O S T R E Ž N A T R G O V I N A 

in ker prodajajo le osnovne življenj
ske po t rebšč ine , živila in nekatere 
druge gospodinjske po t rebšč ine , je 
tudi dohodek od njihove prodaje 
minimalen. Omeniti n a m r e č mora
mo, da je prav pri osnovnih živilih 
kot sta sladkor, moka, kruh, olje in 
še pri nekaterih, trgovska marža zelo 
majhna in se o d leta 1971 n i mnogo 
spremenila. Pri nekaterih izdelkih pa 
je marža, torej zaslužek trgovine, 
ostal od leta 1971 neispremenjen. V 

bo zagotovila večje rentabilnosti 
poslovanja. T u d i večina vaš&anov, k i 
so v službi v Kamniku , spotoma 
kupuje v mestnih trgovinah, kar 
zmanjšuje d o m a č i promet. Taki 
nakupi pa bodo tudi v prihodnje. 

Na Dupl ic i so krajevne organiza
cije in krajevna skupnost predlagale 
izboljšanje prodaje in novogradnjo. 
V K o č n i so njihove pripombe takoj 
upoštevali in ukin i l i buffet v samo

post režni trgovini. Tako so pridobil i 
nekaj prodajnega prostora in v loka
lu se ne zadržujejo več tisti, k i so si 
želeli poplaknit i grlo. Tud i podjetje 
Meso je preuredilo prodajni prostor. 
Ukinitev buffeta je prizadela le 
manjši krog o b č a n o v in je večini po 
godu. V samem naselju ne bodo 
gradili nove trgovine, saj površina 
prodajalne ustreza in tudi prodajnih 
polic je zadosti. Pač pa je K o č n a 
od ločena , da bo v krajevni skup
nosti Duplica v novi soseski Bakov-
nik zgradila večjo samopos t režno 
trgovino, k i bo razbremenila sedanjo 
na Dupl ic i . 

Tudi gradnja nove trgovine na 
Lazah, k i jo gradi splošno gradbeno 
podjetje Graditelj, lepo napreduje. 
Pri financiranju gradnje je s posoji
lom 900.000 dinarjev pomagal tudi 
sklad skupnih rezerv gospodarskih 
organizacij, brez katerega nove 
prodajalne ne b i mogli graditi. 
Vsako vlaganje v stari lokal b i bilo 
nesprejemljivo, zato je bila odlo
čitev za novogradnjo pravilna. Nova 
trgovina, k i bo rešila problem osnov
ne preskrbe na tem o b m o č j u , bo 
imela 200 kvadratnih metrov pro
dajne in skladiščne površine. Vse 
kaže, da bodo vsa dela k o n č a n a že v 
juniju, ko bo tudi otvoritev nove 
trgovine. 

Lahko pa r e č e m o , da so v zad
njih letih preuredili in modernizirali 
številne prodajalne v mestu. Na 
novo so bile zgrajene tudi trgovine v 
Mostah, Šmarci, več trgovin v Za-
pricah in še b i lahko naštevali. To je 
za gospodarsko organizacijo, k i je 
imela pred leti številne stare in ne
ustrezne prodajalne, veliko breme in 
vsega n i m o č čez n o č narediti. 

V trgovskem podjetju K o č n a z 
zadovoljstvom sprejemajo vsak 
nasvet ali uprav ičeno kr i t iko obča 
nov ali d ružbenopo l i t i čn ih organi
zacij, ker bo mogoče le s skupnimi 
m o č m i odpraviti težave. O kamniški 
trgovini bomo v našem glasilu še 
poroča l i . x . J A N Č A R 

Priznanja za kmete 
V ponedeljek, 16. decembra, se je zbralo v Mostah pri Komendi nad 30 nagrajencev z 

območja občine Kamnik, ki so v letu 1974 zgradili nove goveje hleve ali povečali že obsto
ječe, zgradili silose, in kmetovalci, ki so se udeležili tekmovanja za čimvečji pridelek koruze. 
Najprej so si ogledali novi hlev na izplakovanje za 32 glav živine, zgrajen v letu 1974 po 
najnovejših normativih, last Andreja Zarnika ter hlev Petra Burgarja, ki ga je adaptiral v letu 
1974 za 33 glav. Oba hleva imata vgrajene tudi bokse za teleta. 

Sledila so strokovna predavanja. Ing. Cankar je z diapozitivi prikazal pridelovanje koruze, 
pojasnil pomen te poljščine in širjenje v zadnjih letih po drugih evropskih državah. Glavni 
poudarek je bil na izboru pravilnih sort, gnjojenju, strojni setvi in škodljivcih, ki uničujejo 
pridelek koruze. Veliko je bilo govora o koruzni vešči (Pvrausta nubilaris), ki se je močno 
razširila v zadnjih letih in trenutno predstavlja najhujšega škodljivca korzunih polj. V Prek-
murju so ugotovili, daje zaradi tega škodljivca na nekaterih poljih pridelek manjši celo za 80 
odstotkov. Kemično zatiranje koruzne vešče je težavno in preostane le mehanično zatiranje 
ostankov koruznih rastlin na njivi. 

O problematiki v živinoreji in o neusklajenih cenah je spregovoril ing. Simončič. Povedal 
je, da že v letošnjem letu predvidevajo pomanjkanje mesa, ker se je občutno zmanjšalo 
število telet, ki jih privezujejo za nadaljnje pitanje. Pitanje z močnimi krmili je vprašanje 
rentabilnosti, zato je ing. Simončič razložil trenutno najcenejši način krmljenja z ureo. 
Najbolj kritično pa je, da v Slovenij porabijo v zadnjem času precej manj umetnih gnojil. 
Posldica bo izčrpanost zemlje in negativni učinek še v naslednjih letih. Poudarjeno je bilo, da 
je gnojenje še zmeraj rentabilno. 

Saj so trdne ugotovitve na podlagi poskusov, da gnojenje s 600 kg pravilne mešanice NPK 
gnojila na ha močno poveča pridelek. Vsak kg gnojil na travnikih 3-6 kg več sena ah 1-3 kg 
zrnja več koruze. Glede na zdajšnjo ceno gnojil in pridelkov je torej gnojenje še vedno 
rentabilno. 

Ing. Robič je govoril o pomenu tekmovalnih krožkov za pridelovanje koruze za zrnje. V 
letu 1974 je tekmovalo na podočju Slovenije 84 krožkov in vsak krožek je imel okoli 10 
tekmovalcev. V občini Kamnik je tekmoval en krožek z devetimi tekmovalci. Glavni namen 
tega tekmovanja je širjenje koruznih polj in večanje pridelka koruze s pomočjo sodobne 
tehnologije. 

Po končanih predavanjih je ing. Miha Prešern, predstavnik občine Kamnik podelil pri-
znaja prisotnim kmetovalcem: 
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VPRAŠANJA DELEGATOV 

Zanima nas 
Rubrika „Vprašanja delegatov", k i smo jo uvedli lani, bo tudi v novem letu stalni sopotnik Kamniškega 

občana . Številne o b č a n e zanimajo odgovori predstavnikov izvršnega sveta obč inske skupščine , k i na 
vprašanja delegatov odgovarjajo na sejah obč inske skupščine . Uredniški odbor pa želi letos rubriko še 
razširiti. Žel imo, da b i odgovornim tovarišem v obč insk i skupščini zastavljali vprašanja tudi v i , spoštovani 
bralci. Kamniški o b č a n pa se bo potrudil , da boste na zastavljena vprašanja dobi l i tudi odgovor. Zato se 
bomo potrudili , da bomo k sodelovanju pritegnili širši krog d ružbenopol i t i čn ih delavcev. Torej, dragi 
bralci, vaša vprašanja pr ičakujemo že do prihodnje številke. 

KAMNIK NAJ BO ČISTO MESTO 
V imenu kamniške delegacije je ing. Franc Dolenc vprašal pristojne, kakšne akcije bodo sledile, ker je 

Kamnik vedno bolj nečis to mesto? A l i ne b i kazalo zaposliti tudi mestnih čuvajev, k i b i skrbeli za red in 
snago? Kamniška delegacija tudi predlaga, da b i v akcijo vključili tudi šole, trgovine, druge delovne 
organizacije in društva ter kamniško komunalno podjetje. 

Direktor Komunalnega podjetja Nande Zore poudarja, da ima njihova delovna organizacija številne 
probleme pri č iščenju mestnih ulic in okol ic hiš. Podjetje nikakor ne uspe dobi t i čistilcev, tako da j i m je 
sedaj ostal le eden, k i res ne more počis t i t i vsega. Lan i so že poizkusil i s posebnim čist i lnim strojem, 
vendar je najemnina kar 350 dinarjev na delovno uro. Zato se zanimajo za uvoz primernega stroja, k i pa 
bo veljal vsaj 800.000 dinarjev brez carine in prometnega davka. Opozor i l je, naj b i vsi o b č a n i bolj pazi l i 
na č i s t očo v mestu. Le oglemmo si mestne parke in okolice blokov, k i so polni odpadkov. Zato b i bilo 
treba k akciji čiščenja pritegniti vse hišne svete, trgovine in šole. 

Ravnatelj osnovne šole Toma Brejca iz Kamnika je pr ipomnil , da bodo v šolah storili vse, da bodo 
učence pritegnili, da b i skrbeli za okolje. Že sedaj so otroke vzgajali in vzpodbujali k primernemu odnosu 
do okolja, organizirali so tudi akcije čiščenja okolja. Kazalo b i podpirati tudi tur i s t ična društva v 
kamniški obč in i , k i vsako leto organizirajo mesec č i s toče in varstva okolja. 

Kamniško* delegacijo je zanimal novi vrtec na Bakovniku, saj n i najbolj primerne barve, predrag pa je 
tudi sam nač in gradnje. 

Predsednik izvršnega sveta ing. Alfonz Boltar je dejal, da je celotna investicija veljala 5,1 milijona 
dinarjev, k i j i h je prispevala skupnost o t roškega varstva. Ta se je tudi od loč i la za nač in gradnje in je bila 
soglasna z zunanjo barvo objekta, k i jo je predalgal projektant. 

NA BREZJAH NAČRTNA GRADNJA POČITNIŠKIH HIŠ 
Kamniško delegacijo je zanimala tudi gradnja poč i tn i šk ih ših na Brezjah nad Kamnikom. A l i so b i l i vsi 

objekti zgrajeni po nač r t ih in predloženi dokumentaciji? 
Predsednik izvršnega sveta je poudaril, da nekateri graditelji niso upoštevali nač r tov . Zato bo moral 

lastnik hiše Glišič podreti dva objekta, k i nista v skladu z lokacijsko dokumentacijo. Gradbena inšpekcija 
bo skrbneje nadzoroval gradnjo poč i tn i šk ih hiš. Ustavili pa bodo vso izdajo lokacijskih dovoljenj, dokler 
ne bo izdelana skupinska lokacijska dokumentacija. 

KJE BO IMELA EMONA SKLADIŠČE? 
Delegata Sempr imožn ika je zanimalo, kje bo postavljeno skladišče za kmetijske stroje, reprodukcijski 

material in umetna gnojila. Omenjeno skladišče b i želela graditi Emona , obrat za kooperacijo, ker sedanji 
prostori ne ustrezajo več . Omenjeno skladišče b i pripomoglo k boljši oskrbi kamniških kmetij . 

Član izvršnega sveta Matjaž Verbole je odgovoril , da lokacija na Grabnu n i primerna, zato bo treba v 
soglasju z urbanisti poiskati novo zemljišče. Morda b i bilo primerno najti dogovor z Zarjo ali pa graditi 
drugje. Seveda bo predvidenih 300.000 dinarjev premalo za gradnjo primernega objekta. 

KAKO ZAVAROVATI OKOLICO KALCITA PRED PRAHOM? 
Delegacijo krajevne skupnosti Kamniška Bistrica je zanimala zašči ta naselij v okol ic i obrata Kalci t v 

Stahovici. Hud prah, k i se vali v okol ic i Kalci ta , je prava nadloga za o b č a n e , k i živijo v bližnjih hišah. O 
tem problemu so govorih tudi na zboru volilcev, vendar do uspešne rešitve še n i priš lo. 

Predstavnik rudnika kaolina Črna je zagotovil, da bodo kmalu postavili primerno zašč i tno napravo, k i 
bo preprečevala zapraševanje okolice. Napravo bodo uvozil i in proizvajalci predvidevajo, da bo delovala 
uspešno. 

Delegate iz Kamniške Bistrice je tudi zanimala usoda lesenega mostu „pr i Prodniku" , k i ga bo treba 
popraviti. O tem je bilo govora že napre j šn jem zasedanju zbora krajevnih skupnosti. 

Matjaž Verbole je seznanil skupšč ino , daje Komunalno podjetje Kamnik most zaprlo za promet, ker 
n ihče ne more zagotoviti varnega prometa. Obnova mostu b i veljala vsaj 500.000 dinarjev, k i j i h v 
dosedanjem p r o r a č u n u ah cestnem skladu n i . K o bo govora o p r o r a č u n u in denarju skladov za leto 1975, 
bo o ukrepih odloči la skupščina na predlog vseh delegacij in krajevnih skupnosti. 

KAJ BOMO ZVEDELI PRIHODNJIČ? 
V de,«tsibrski številki smo vam obljubili , da vas bomo seznanili s problemi preskrbe kamniške obč ine 

in nadaljnjim razvojem trgovine. O tem je bilo govora v današnji številki. 
Prihodnjič bomo odgovorili na vprašanje kamniške delegacije, k i jo zanima problem mestne železniške 

postaje, k i brez pravega gospodarja razpada. Na to vprašanje bodo odgovarjali tudi predstavniki kamniške 
mladine. . T . J a n č a r 

V Svitu skrbijo za kadre 
Pri vedno hitrejšem razvoju 

ter pri vedno zahtevnejšem stro
kovnem delu potrebujemo vse 
več usposobljenih delavcev, od 
kvalificiranega delavca pa do 
ljudi z visoko izobrazbo. Da bi 
imeli teh ljudi dovolj, moramo 
sami skrbeti za izobraževanje, 
tako na delovnem mestu, semi
narjih, predvsem pa s štipendi
ranjem dijakov in študentov na 
srednjih, višjih in visokih šolah. 

V kemično-keramični indu
striji SVIT Kamnik se tega za
vedajo, zato so izobraževanju 
posvetili veliko pozornosti. 
Tako kot v drugih delovnih 
organizacijah v Kamniku tudi v 
Svitu primanjkuje strokovnega 
kadra. Za razvoj delovne orga
nizacije in še posebej kemijske 
je potrebno veliko strokov
njakov. Prav zato so v letošnjem 
šolskem letu razpisali kar 30 
štipendij na srednjih, višjih in 
visokih šolah. Razdelili pa so jih 
le 18. Sprašujejo se, kje je vzrok 
za tako majhen odziv na razpis. 
Je kriva neprimerna in pomanj
kljiva poklicna usmerjevalna 
politika na šolah, da se mnogi 
odločajo za poklice in smeri, za 
katere je konjuktura in so tre
nutno bolje plačani, ali pa se 
odločajo za šole, kjer računajo, 
da bodo laže zmagovali študij, 
čeprav brez štipendije in zago

tovljene zaposlitve po konča
nem študiju. Morda pa so neka
teri poklici nepravilno prenizko 
ocenjeni, čeprav imajo odgo
vorno in težko delo, ah pa je 
vzrok v tem, ker v Svitu dosled
no upoštevajo družbeni dogo
vor o štipendijski politiki in se 
višina štipendije določa v skla
du z družbenim dogovorom 
glede na uspeh in hitrost štu
dija, medtem ko se nekatere 
druge delovne organizacije v 
Kamniku šele pripravljajo na 
uskladitev. Poleg teh štipendi
stov pa v letošnjem letu izredno 
študira 4 % vseh zaposlenih. 

Za uresničitev razvojnega 
programa bodo v kemično-kera
mični industriji SVIT potrebo
vali še veliko več strokovnega 
kadra. Seveda ne bodo to samo 
delavci s srednjo, višjo in visoko 
izobrazbo, ampak tudi kvalifici
rani delavci. Toda v Sloveniji 
nimamo niti ene šole, ki bo 
usposabljala kvaUficirane kemij
ske delavce. Že v letu 1975 pa 
bodo na področju izobraže
vanja velike spremembe. Zdru
žena kemijska industrija Slove
nije je dala v svoj program re
organizacijo šolstva za potrebe 
kemijske industrije. 

Tako se za vse mlade, ki 
bodo prišli v to industrijo iskat 
zaposlitev, odpira nova mož

nost napredovanja. Lahko se 
bodo usposobili za poklic 
ozkega profila in se lahko na
dalje izobraževali do poklica 
širokega profila, od tu pa prek 
srednje tehnične šole do fakul
tete, ne da bi jim bila dotedanja 
šola le zapravljeni čas na poti 
do želenega poklica. 

Poleg rednega šolanja bo 
poskrbljeno za izredni študij že 
zaposlenih, ki doslej niso imeli 
možnosti, da bi si pridobili 
kvalifikacijo, pa čeprav so si to 
želeli. 

Tako bodo imeli delavci, že 
zaposleni v kemično-keramični 
industriji SVIT, odprto pot za 
pridobitev kvalifikacije v osnov
nem poklicu. Doslej so bih kva
lificirani le tisti delavci, ki so se 
iz drugih poklicev zaposlili v 
osnovni dejavnosti, seveda pa je 
ta pot mnogo dražja in manj 
primerna. Predvsem pa bodo 
mladi imeli možnost, da se 
usposobijo za poklic v panogi, 
ki ima v svetu najhitrejši razvoj. 
Seveda pa so zato potrebni 
strokovni kadri in v Svitu 
upajo, da bodo sedaj neugodno 
kadrovsko strukturo izboljšali 
in da se jim bo skrb za kadre 
bogato obrestovala. Vse to bo 
pa že zaposlenim in novim de
lavcem prineslo boljši jutri. 

v.g. 

Tudi ženski pevski zbor 
Delavsko prosvetno društvo 

Solidarnost se je odločilo, da 
bo organiziralo ženski pevski 
zbor. Na prvem sestanku se ni 
zbralo veliko bodočih pevk, 
vendar so se domenili, da bodo 
pritegnili še druge. Zato pozi
vajo vse ženske, ki imajo veselje 
do zborovskega petja, da se 

priključijo ženskemu pevskemu 
zboru, ki bo edini te vrste v 
Kamniku. Seveda mora vsaka 
bodoča pevka imeti tudi pri
meren glas in posluh. 

Vaje ženskega pevskega 
zbora bodo enkrat na teden in 
to ob ponedeljkih ob 19. uri v 
pevski sobi osnovne šole Toma 

Brejca v Kamniku. Vse kaže, da 
bosta zbor vodila Alenka in 
Viktor Mihelčič, ki bosta imela 
z novimi pevkami obilo potr-
peljanja. Torej vse ženske, ki 
imate veselje do zborovskega 
petja, pridite na vajo in priklju
čite se ženskemu zboru. 

- t j 



D V A J S E T L E T P O Z N E J E 
PROSLAVA DVAJSETLET
NICE MATURE DRUGE 
GENERACIJE KAMNIŠKIH 
MATURANTOV 

Dvajset jih je bilo, deset 
fantov in deset deklet, razdelje
nih točno na deset parov, polo
vica iz kamniške in polovica iz 

Gostič, Marko Rode in Janez 
Bogataj. 

V zadnjem razredu gimnazije 
so jih poučevali naslednji pro
fesorji: Majda Novak - sloven
ski jezik, Ivan Zika - latisnki 
jezik, Otilija Kalan — nemški 
jezik, Valerij Osipovič - ruski 
jezik, Avguštin Lah - zemlje-

Z A D N J I Č V ŠOLSKIH K L O P E H 

pis, uvod v filozofijo, temelji 
državne in družbene ureditve; 
Jašo Kordič - zgodovino, Jože 
Sluga - kemijo in biologijo, 
Jožica Vrtačnik - matematiko, 
Ljudmila Cek - fiziko", Slavko 
in Vjera Ferbežar - telovadbo, 
Vojo Stankovič - predvojaško 
vzgojo. Razredničarka je bila 
prof. Otilija Kalan. 

Maturo so opravljali iz slo
venskega jezika, nemškega ali 
ruskega jezika, zgodovine in 
matematike ter po izbiri iz 
fizike, kemije ali biologije. 
Matura je bila od 10. do 20. 
junija 1954. Predsednik izpitne 
komisije je bil univ. profesor dr. 
Anton Grad, podpredsednik 
ravnatelj kamniške gimnazije 
Avguštin Lah, tajnica pa 
prof. Ela Vidic. Vsi kandidati 
so z uspehom opravili maturo. 

Po dvajsetih letih so se dijaki 
in profesorji spet sestali, da so 
obudili spomin na slovo od 
gimnazije. Vsi so živi dočakali 
dvajsetletnico mature (trije 

profesorji so bili zaradi bolezni 
zadržani). Franc Rode je z oba
le Tihega oceana premeril 
11.000 km dolgo pot, da je 
prišel na proslavo. Prisrčno je 

bilo snidenje, saj se nekateri Slovenije. Na slavju so bili tudi 
tudi dvajset let niso videli. V nekateri profesorji, ki so jih 
imenu nekdanjih profesorjev je 
slavljence pozdravil dr. Avgu
štin Lah, podpredsednik IS 

učili v prejšnjih letih: Ema 
Umekova, dr. Janez Matjašič, 
Cene Matičič. 

domžalske občine, ki so v maju 
leta 1954 sedli k zadnji učni uri 
v osmem razredu kamniške 
gimnazije. Po osmih letih 
študija na takratni nižji in višji 
gimnaziji so bili pripravljeni, da 
si skozi tesni obroč mature 
prebijejo pot na univerzo kot 
druga generacija kamniških 
maturantov. 

Takole so se torej tistega 
zadnjega šolskega dne pred, 
dvajsetimi leti posedli po klo
peh. Od leve proti desni sedijo v 
prvi klopi Julija Marjan, Milka 
Cotman, Miha Narad in Tone 
Lah; v drugi klopi Anica Roje, 
Tatjana Divjak, Gregor Švajger 
in Bojan Rebolj; v tretji klopi 
Matilda Balantič, Marija Pucelj, 
Ivan Smole, Miroslav Stiplov-
šek; v četrti klopi Marija Sker-
janc, Martina Škorjanc, Franc 
Premk in Franc Rode; v zadnji 
klopi pa Marjeta Ziherl, Breda 

D V A J S E T L E T P O Z N E J E . S E D I J O O D L E V E P R O F E S O R J I U M E K O V A , 
V R T A Č N I K O V A , K O R D I Č , Z I K A , F E R B E Ž A R J E V A , T E R N E K D A N J A 
D I J A K I N J A B A L A N T I Č E V A . STOJI JO O D L E V E ŠVAJGER, P R O F . D R . 
M A T J A Š I Č , P R E M K , Š K E R J A N C , P R O F . N O V A K O V A , P R O F . M A T I 

Č I Č , Š K O R J A N C , T. L A H , P R O F . D R . A V G U Š T I N L A H , S M O L E , M A -
T J A N , STIPLOVŠEK, G O S T I Č , P U C E L J , M . R O D E , C O T M A N , R E B O L J , 
D I V J A K , Z I H E R L , F . R O D E , B O G A T A J 

Spomini 
Marije Avbelj-Nadje 

Trideset let je dolgo 
obdobje, v katerem se marsi
kaj izgubi, vendar pa so 
spomini borcev vedno živi 
ob borbah, ki so bile pre
lomnica v njihovem življe
nju. 

6. januar 1945 je datum, 
ki se ga bom vedno spomi
njala, saj sem se na ta dan 
ponovno rodila. Vas Rudnik 
pri Radomljah je kraj, 
kamor se vsako leto vračam 
počastiti spomin na soborce, 
ki so padli. Ob takih prilož
nostih se vedno bolj zave
dam, kako je pomembna 
prihodnost, da je zanjo treba 
živeti, vendar pa so spomini 
na našo preteklost še vedno 
dovolj živi, zlasti pri borcih, 
ki so sodelovali v revoluciji. 
Sedaj se zavedamo, kako 
velik delež smo vložili v 
temelje naše domovine, 
vendar pa je potrebno še 
vedno pomagati pri gradnji 
naše družbe, utrjevati delo, 
ki smo ga začeli. To pa se da 
edinole z dejanji, ki jih ne 
more oceniti posameznik, 
pač pa skupnost, v kateri 
živimo in delamo. 

Tudi pred tridesetimi leti 
smo bih skupnost, le da nas 
je takrat veliko bolj vezalo 
tovarištvo, pa tudi en sam 
cilj smo imeli. Beseda 
OSVOBODITEV DOMO
VINE je bila motor, ki nas je 
gnal iz borbe v borbo in z 
vsako zmago smo bili bliže 
svobodi. Naše vrste je redčil 
sovražnik, še mnogo teže pa 
je bilo takrat, ko smo izgu
bili tovariše zaradi izdaje. 

Prav Rudnik je pokazal, 
koliko načrtov in koliko 
življenj lahko uniči en sam 
človek. Takrat je bila skli
cana konferenca kamniškega 

okrožja z namenom, da bi se 
čimbolj seznanili z delom 
ljudske oblasti in napravili 
načrte za nadaljnje utrje
vanje dela na terenu. Čutili 
smo, da do zmage ni več 
daleč, zato smo hoteli priča
kati svobodo organizirani in 
pripravljeni spopasti se z 
novimi nalogami pri obnovi 
domovine. Zelo dobro se 
spominjam tovariša Tinka, 
ki je na večer pred 6. janu
arjem pripravljal sestanek, ki 
bi ga moral voditi naslednje 
jutro. Nihče ni niti pomislil, 
da sestanka nikoli ne bo, da 
smo se z mnogimi zadnjič 
videli in da se nas bo le 
peščica naslednje jutro na 
novo rodila. 

Pet deklet nas je bilo v 
bunkerju, vsaka s svojimi 
načrti, s svojimi skrivnostmi 
in z mladostjo, ki pa se je za 
tri med nami naslednji dan 
končala. Prav tako kot mno
gi drugi, sta se tudi tovarišici 
Zdenka in Lija rajši odločili 
za smrt iz lastnega revol
verja, kot pa da bi se predali 
sovražniku. Tudi moj beg se 
mi še vedno zdi kot privid, 
saj sem bila zapisana za
nesljivi smrti. Nikoli ne bom 
pozabila svojega tavanja med 
mrtvimi soborci, ko sem se 
zvečer zopet znašla ria pro
stem, kjer sem pred nekaj 
urami zrla smrti v oči. S 
kakšnim pogumom mi je 
povedala hči tovariša Krta, 
ki je bil tudi ta dan ubit, 
kam naj grem, .da se bom 
lahko oblekla in pogrela, saj 
sem ušla le v krilu in bluzi. 
Pri Gerdavu sem dobila 
pomoč in se sešla s tovariši, 
ki so prav tako ušli pokolu v 
Rudniku. 

Še mnogo naporov, borb 
in življenj je terjalo tistih 
nekaj mesecev do osvobo
ditve. Vse to je ostalo glo
boko v meni in zaradi tega 
grem vsako leto v Rudnik, 
da se srečam s soborci, s 
katerimi nas je v najtežjih 
časih vezalo tako tovarištvo 
in upanje v življenje. Prav to 
pa vedno bolj pogrešam po 
tolikih letih, saj je bilo prav 
tovarištvo, ki nas je ves čas 
borbe vodilo in pripeljalo do 
tega, kar imamo danes. 
Velikokrat se zalotim, ko v 
mislih primerjam preteklost 
s sedanjostjo. Vedno manj je 
čutiti tiste osnovne človeške 
vrline, na katere smo bili 
včasih tako ponosni. Po
sebno borci bi morali dajati 
mladim svetel vzgled, pa se 
vse prepogosto dogaja, da 
jim kažemo ravno tisto, kar 
uničuje medčloveške od
nose. Dozdeva se mi, da nas 
je preveč potegnila v svoj 
vrtinec potrošniška mrzlica 
in da denar le ni edino me
rilo za bogastvo človeka. 
Res je tudi, da imamo še 
vedno sovražnike, ki spod
kopavajo naš družbeni red, 
in to v tujini ali pa žive tudi 
med nami. Mnogo je še 
takih, ki se ne morejo spri
jazniti z današnjim časom. 
Priznati si moramo, da smo 
v teh tridesetih letih napra
vili tudi napake, toda pri
znajmo si tudi to, da kdor 
dela, tudi greši, kdor pa ne 
dela, tudi grešiti ne more. Še 
vedno pa nas je veliko takih, 
ki bomo po svojih močeh 
prispevali, da pridobitve 
naše revolucije, ki smo sijih 
priborili v krvavih borbah, 
ne bodo pozabljene. 

Nadja 

Ubrane strune 
d o m a č i h muzikantov 

Že več kot tri leta igrajo 
skupaj domžalski in kamniški 
glasbeniki amaterji, ki jim je 
igranje v sinfoničnem orkestru 
prijetno kulturno umetniško 
razvedrilo. Nekako ob koncu 
leta 1971 sta se združila 
kamniški in domžalski komorni 
orkester v skupni „Domžalsko 
kamniški simfonični orkester", 
saj je bil obstoj samostojnih 
skupin otežkočen. Oba ansam
bla sta že prej tesno sodelovala 
in si izmenjavala igralce. 

Prvikrat so skupaj nastopili 
pomladi 1972 v Kamniku in 
Domžalah, vendar njihova na
stopa nista bila deležna večjega 
obiska. V Kamniku je bilo na 
odru več igralcev kot poslušal
cev v dvorani in pričakovali bi, 
da bo na požrtvovalne amaterje 
slab obisk vplival kot hladen 
tuš. Pa vendar so se še bolj za
grizli v delo in naslednji novo
letni koncert je bil že bolje 
obiskan. Lani je bila ob njiho
vem koncertu mengeška dvo
rana nabito polna, veliko poslu
šalcev pa je bilo tudi v Domža
lah. Žal je spet bil Kamnik tisti, 
ki našim glasbenikom amater
jem ni bil naklonjen. Na lan
skem novoletnem koncertu smo 
pogrešali prosvetne delavce, več 
dijakov kamniške gimnazije in 
sploh več pozornosti Kamni-
čanov njihovemu simfonične
mu orkestru, ki je poleg novo-
goriškega edini simfonični 
amaterski orkester v Sloveniji. 

Za glasbenike iz simfonične
ga orkestra Domžale Kamnik 
res lahko rečemo, da so čisti 
amaterji, saj poleg rednih vaj in 

KAMNIŠKI S I M F O N I K I 

nastopov, lepijo lepake, razna-
šajo in prodajajo vstopnice, 
pripravljajo oder, prenašajo 
praktikable in še bi lahko našte
vali. Zato jih je tudi prizadel 
kamniški nepridiprav, ki jim je 
lani ukradel napisni pano pred 
kavarno. Člani orkestra drže 
skupaj in so med seboj zelo 
dobri prijatelji, zato jim dvakrat 
na teden ni težko priti v Dom
žale, kjer imajo vaje. To letno 
znese več kot 150 ur, k čemur 
moramo prišteti še domače 
muziciranje. 

Ob strani jim stojita kamni
ška in domžalska kulturna 
skupnost, ki jih izdatno fi
nančno podpira in prav je tako. 
Letos so se okrepili z dijaki 
glasbenih šol Kamnika in 
Domžal in orkester šteje več 
kot 50 glasbenikov. Letos so si 
kupili nova notna stojala in 
razsvetljavo. Zal pa ne najdejo 
vedno skupnega jezika s kam
niško glasbeno šolo, saj jim ne 
posodi vseh godal, ki bi jih 
nujno potrebovali. 

Že od ustanovitve je pred
sednik orkestra Vinko Gregore 
in njegova avtoriteta in prijatelj
ski nastop pritegne številne glas

benike. Čeprav je že želel od
stopiti, saj voditi tako številen 
orkester le ni lahko in zahteva 
veliko dela, vendar so ga na 
srečo vseh le uspeh pregovoriti. 

Dirigent sinfoničnega orke
stra je profesor Tomaž Habe iz 
Domžal, ki uspešno glasbeno 
usmerja ves orkester. Zanj lah
ko rečemo, da je zelo prizade
ven in navdušen nad orkestrom, 
tako da je do glasbenikov, ki so 
vsi amaterji, kar preveč zahte
ven. Dosedaj so naštudirali več 
kot 90 skladb, ki jih predstav
ljajo poslušalcem večkrat na 
leto. Nastopajo v Domžalah, 
Kamniku, Grobljah, Mengšu in 
tudi v Piran in Izolo so jih po
vabili. Igrajo predvsem domačo 
in tujo simfonično glasbo, ob 
Novem letu lahko glasbo, 
enkrat na leto pa se predstavijo 
z resno glasbo in občudovati je 
treba glasbenike, ki nimajo 
večje glasbene vzgoje. 

Ob koncu moramo napisati 
tudi njihovo željo, da bi jih 
domači poslušalci redneje 
obiskovali na koncertih in se 
jim pridružili kot zunanji sode
lavci. In zaželimo jim uspešno 
delo. 

-t) 

Podjetje »Kamnik« v Kamniku 
N a r o č n i k o m i n k u p c e m n u d i m o : a m o n i t r a t n a p r a š k a r -
s k a r a z s t r e l i v a , v ž i g a l n o v r v i c o , r u d a r s k i i n l o v s k i 
s m o d n i k , r a z n a d r u g a v ž i g a l n a s r eds tva , i z d e l k e z a 
ogn jemete , p i r o t e h n i č n o g a l a n t e r i j o i n l o v s k e pa t rone . 

Ob letni s k u p š č i n i 
Zveze energetikov 

Malokdo ve, da deluje v 
Kamniški in domžalski ob
čini ena najbolj delovnih 
podružnic zveze energetikov 
Slovenije. 

Ta strokovna organizacija 
povezuje ljudi, ki delajo v 
energetskih obratih, kot tudi 
strokovnjake, ki so kakor
koli povezani z energetiko. 

Na območju kamniške in 
domžalske občine sicer ni 
večjih energetskih objektov, 
prav v zadnjem času pa po
stajajo vse pomembnejši tudi 
manjši energetski obrati. 

Organizacija zveze ener
getikov skrbi za izobraže
vanje kadrov v energetskih 
obratih, zato vsako leto 

pripravijo po dva tečaja za 
delavce v teh obratih. 

V sredini decembra je 
bila v Domžalah letna skup
ščina energetikov s kamni-
ško-domžalskega področja. 
Udeležili so se je tudi dele
gati pobratene podružnice iz 
Sombora ter predstavniki 
družbenopolitičnih organi
zacij in podjetij iz Sombora, 
Domžal in Kamnika. 

Na skupščini so premerili 
delo in uspehe v preteklosti 
ter govorili o načrtih za 
prihodnje delo. V pogovor 
so se dejavno vključevali 
tudi vabljeni gostje. 

Ena glavnih nalog, ki so 
jo poudarili na skupščini, je 

spoznavanje uporabnosti 
zemeljskega plina, ki bo 
najbrž že v bližnji prihod
nosti postal eden glavnih 
energetskih virov tudi v 
Sloveniji, ker se nam obeta 
priključek na plinovod iz 
Sovjetske zveze. 

Z zbora so poslali po
zdravno brzojavko predsed
niku Titu, ki je tudi častni 
predsednik Zveze energeti
kov Jugoslavije. 

Po končanem srečanju 
energetikov so goste iz Voj
vodine odpeljali na Veliko 
planino, da bi jim pokazali 
tudi naš gorski svet. Vsi so 
biLi navdušeni nad naravnimi 
lepotami. 
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Zmagoslavje Lire 
v Kamniku 

V okviru tekmovanja amaterskih zborov Slovenije, k i ga že več let 
organizira radio televizija Ljubljana, je b i l v z a č e t k u januarja v vel iki dvorani 
kina D o m koncert Akademskega pevskega zbora „ T o n e T o m š i č " iz 
Ljubljane in d o m a č e g a prvega slovenskega pevskega zbora „L i ra" . Ljubljan
ska radio televizija, k i je tudi izbrala izbor pesmi za tekmovanje, k i je imelo 
sklepno slovesnost v Kamniku , je v sezoni 1973/74 povabila k sodelovanju 
kar 26 zborov v Sloveniji. Med mošk imi pevskimi zbori je bila najboljša 
kamniška Li ra . To laskavo priznanje so si kamniški pevci pr ibori l i že tri leta 
zapored. 

Pred nabito polno dvorano sta oba zbora zapela splet umetnih, tujih in 
d o m a č i h zborovskih pesmi, k i so zbrane poslušalce zelo razvnele. Številne 
pesmi so morali ponavljati in zborovski večer bo marsikomu ostal v 
spominu. Kamniško L i r o , k i jo že več let uspešno vodi dirigent profesor 
Samo Vremšak, je prav zato kulturna skupnost Slovenije povabila, da naj 
letos sodeluje na turneji med našimi zdomci v Zahodni Nemčij i in Švici. 

K a m n i č a n o m je b i l v posebno zadovoljstvo nastop akademskega pevskega 
zbora „ T o n e T o m š i č " , k i ga vodi Marko Munih . Ta zbor je b i l zmagovalec 
tekmovanja amaterskih mešanih pevskih zborov in prav gotovo sodi med 
najboljše v Jugoslaviji. To potrjujejo tudi številni k r i t i k i in povabila, k i j i h 
pevci prejemajo za gostovanje v svetu. Posebno uspešno je bilo dvomesečno 
lansko gostovanje v Združen ih državah Amer ike med našimi izseljenci. 

Ob koncu koncerta je organizator tekmovanja in urednik tovrstnih oddaj 
na R T V Ljubljana Danilo Čadež podelil predstavnikoma obeh zborov 
posebna priznanja za najboljše zbore v Sloveniji. _ t j 

Š e o dnevu 
narodne n o š e 74 

Sem dolgo upal in se ba l . . . - pod tem naslovom bo 
izzvenela letošnja proslava v spomin na obletnico Prešer
nove smrti z recitalom, ki ga kakor vsako leto pripravljajo 
dijaki kamniške gimnazije pod vodstvom prof. Tine 
Romšakove. 

Proslava bo v petek, 7. februarja, na predvečer — 
slovenskega kulturnega praznika - v veliki dvorani Doma 
ob 20. uri. Poleg recitatorjev bodo nastopili tudi pevski 
zbor in solisti. 

Že v zadnji številki našega 
lista smo na kratko poročali o 
dnevu NARODNE NOŠE v 
Kamniku. 

Pričakovali smo poročila o 
tem dogodku v našem dnevnem 
časopisju, v Delu, Dnevniku itd. 
— vendar zaman. Našim poroče
valcem in dopisnikom je bila ta 
prireditev premalo pomembna, 
o njej ni bilo potrebno in ne 
umestno pisariti. Dobili pa smo 
v roke SLOVENSKI VESTNIK, 
ki izhaja v Celovcu in ga izdaja 
Zveza slovenskih organizacij na 
Koroškem. Pod naslovom Naši 
prosvetaši sodelovali na dnevu 
narodne noše v Kamniku -
poroča: 

„Čeprav so na Radišah pred 
kratkim proslavili 70-letnico 
obstoja društva in so zaradi tega 
bile polne roke dela s- pripra
vami na proslavo, se je medtem 
pripravljala še skupina radiških 
prosvetašev, da bo sodelovala 
na tradicionalnem dnevu narod
ne noše v Kamniku, kamor so 
jih povabili organizatorji te 
prireditve. Treba je bilo urediti 
noše in vse drugo, da bodo 
dostojno predstavili koroške 
Ŝlovence na tej veliki manife
staciji slovenske folklore. Tako 
se je preteklo nedeljo odpravilo 
12 radiških deklet v rožanskih 
narodnih nošah proti Kamniku. 
Spremljal jih je predsednik 
radiškega prosvetnega društva 
Šimej Wruhch, vozili pa so jih 
nekateri mladi radiški fantje. 

Spored v Kamniku se je 
pričel že v dopoldanskih urah. 
Iz vse Slovenije in tudi od 
drugod so se pričele zbirati 
skupine narodnih noš. To je bil 
enkratni pogled na barve 

različnih noš, s katerimi so 
tokrat od blizu in daleč prišli v 
Kamnik. Težko je povedati, 
koliko jih je bilo, saj je bil ves 
Kamnik en sam cvet slovenske 
narodne noše. Dopoldne je 
vodjem skupin narodnih noš 
predsednik občinskega sveta 
Kamnik priredil sprejem, potem 
pa so organizatorji turističnega 
društva v Kamniku skrbeli* za 
brezhiben potek prireditve, kar 
pri tako masivni udeležbi ni bila 
lahka naloga. 

prosvetnega društva „Zarja" v 
Železni Kapli, ki je prav tako 
sodelovala v več kilometrov 
dolgi povorki. Tako sta se v 
Kamniku predstavili kar dve 
skupini narodnih noš iz Ko
roške. Pri občinstvu sta bih 
deležni posebno navdušenega 
sprejema, kar je potrdilo velike 
simpatije matičnega naroda do 
rojakov na Koroškem. Naši 
skupini pa sta s svojo prisot
nostjo, ki je takorekoč že tradi
cionalna na tej prireditvi v 

Kulturni 
koledar 

ZA MESEC 
FEBRUAR 1975 

Petek, 14. februarja 1975 
Dramska sekcija SOLIDAR
NOST, Samoletti: BOING
BOING 

Predstava bo ob 19.30 
uri. 

Zakaj 
tako? 

S P R E V O D N A R O D N I H N O Š S K O Z I K A M N I K 

Toda vse je šlo v redu, tudi 
vreme je bilo kot naročeno za 
tako prireditev, tako da je bilo 
razpoloženje udeležencev odlič
no. Vse skupine v narodnih 
nošah so se v povorki skozi 
Kamnik predstavile več 
tisočglavi množici obiskovalcev, 
ki so zaradi njih prišli v Kam
nik. Poleg radiške skupine pa je 
popoldne prišla v Kamnik še 
folklorna skupina Slovenskega 

Kamniku, pokazali, da smo 
koroški Slovenci živ del sloven
skega naroda. 

Prireditev so zaključili z 
veselim rajanjem in ob slovesu 
so vsi obljubili, da se prihodnje 
leto spet snidejo na tradicional
nem dnevu slovenske narodne 
noše v Kamniku." Gornje 
poročilo objavljamo brez ko
mentarja, g ^ 

Ni dolgo od tega, ko se je 
Kamniški občan zavzemal, da 
zapro zvezno cesto, ki ob otroš
kem igrišču na Zapricah, pove
zuje Kranjsko in Ljubljansko 
cesto. Vožnja ob prostoru, kjer 
se igrajo otroci je bila res nevar
na in voznikom po tej cesti res 
ni bilo treba voziti, saj je okoli 
le malo dlje. Delavci Komunal
nega podjetja so zato postavili 
belo-rdeče količke, ki voznike 
opozarjajo, da promet po cesti 
ni dovoden ali točneje, da je 
vožnja po tej cesti prepovedana. 

Toda med vozniki so se našli 
brezvestneži, ki jim je prepoved 
malo mar. S svojimi avtomobili 
zavozijo kar na zelenico in se 
tako ognejo belo-rdeči 
prometni oviri Seveda nepri
diprave kaj malo zanima zele
nica, „ saj ni moja!" si vsak misli 
in vsem navkljub „zaorje" v 
zelenico. In kdo so ti nepridi
pravi? Nekaj dni po postavitvi 
prometne ovire so vozili po naši 
zelenici avtomobili z registrski
mi številkami LJ-812-28, 
LJ-142-31, LJ-107-636, 
LJ-473-59 in še drugi Vsak 
komentar je tu odveč. -tj 

T o ne b i bilo n ič posebnega, č e ne b i bila upnika Ž ida M u e c r r i n 
Chatschim. T a zapis je zabeležil Parapat po Izvestjih muzejskega društva za 
Kranjsko 1861, str. 58. Pobotnica ne imenuje kraja, kjer je bi la izdana, 
zaradi Maerthla Kamniškega pa zgodovinarji mislijo, da sta oba znana Žida 
delovala v Kamniku . Seveda s tem v zvezi tudi trdijo, da je b i l Kamnik 
imenitno in bogato mesto, č e sta se v njem naselila dva Žida, saj je znano, da 
so Židje lahko delali samo v bogatih krajih. T u d i ime Židovske ulice za 
današnjo Japljevo ulico spravljajo v zvezo s tema Ž idoma . Vendar pa 
nimamo o tem zanesljivega dokaza. Božo Otorepec trdi, da sta Muech In 
Chatzschim delala v Celju. Seveda n i izk l jučeno, da sta kdaj pa kdaj obiskala 
tudi druga mesta in se ustavila zaradi denarnih poslov celo v Kamniku . N a 
drugi strani pa je tudi Maerthel lahko podpisal in peča t i l do lžno pismo v 

' Celju, saj je b i l v službi grofa Hermana Celjskega kot njegov upravitelj 
(Hofmaister). Dvomimo, da je kamniška Židovska ulica že tedaj dobila to 
ime. Morda je ljubljanska Židovska ulica kasneje botrovala kamniški , k i je 
prav tako ozka in kratka. Lahko pa je v njej stanoval kak zlatar ali boga taš , 
k i se je ukvarjal z . .židovskimi pos l i" , to se pravi, da je posojal denar za 
visoke obresti. 

K o t smo že rekl i , so si K a m n i č a n i vedno prizadevali, da so vsakokratni 
vladarji potrjevali pravice, k i si j ih je Kamnik pridobil zlasti glede sodstva. T o 
je bi la brez dvoma velika pridobitev, da so se meščan i lahko ponašal i s svojo 
neodvisnostjo. 

Leta 1380, v sredo po prvi ve l ikonočni nedelji, je v Gradcu vojvoda 
Leopold ukazal svojim namestnikom in oskrbnikom, da kamnišk im 
m e š č a n o m pustijo vse pravice in svoboščine , k i j im j ih je b i l podeli l njegov 
brat Albreht . V Št. V i d u na Koro/škem pa je 19. junija 1382 vojvoda 
Leopold izdal listino, s katero naznanja, da kamniških meščanov ne sme 
soditi n ihče drug kot njihov mestni sodnik. V Gradcu pa je 15. julija 1382 
vojvoda Leopold ukazal isto svojemu glavarju na Kranjskem Kondradu 
Kreigu. (Vse to je navedeno tudi v Ferdinandovi konfirmaciiski listini, k i jo 
je hranil kamniški mestni arhiv). Leta 1396 je vojvoda \vi lhelm potrdi l 
K a m n i k u pravico zastran mestne sodnije, kakor jo je' podel i l njegov o č e 
Leopold. Istega dne je potrdi l tudf mestni spita!. 

Spregovoriti moramo še o kamniških meščan ih in njihovem življenju v 14. 
in 15. stoletju. 

Zelo p r e m o ž n a in m o č n o razvejana je bi la kamniška rodbina Stuplov. 
Med njimi bomo srečali sodnike, župnike , podjetne obrtnike in č lane 
mestnega sveta. V pisavi pa nastopa ta pri imek v najrazličnejših oblikah, 
največkrat kot Stueppl, S t ip l i n Stupel. Najstarejši znani Stupel je prišel v 
Kamnik iz Slovenj Gradca in se v l ist ini iz leta 1299 in še leta 1322 imenuje 
Fr i t z l in in F r i t z der Stuepel yon Graetz. Tako je pisano tudi na p e č a t u . 
Njegov sin Gerloh je b i l leta 1327 sodnik v Kamniku . T u d i Gerlohov sin 
Erhard je b i l od leta 1370-1381 sodnik. Oto Stupel je b i l leta 1395 župn ik 
v Kamniku in nadduhovnik Gorenjske, brat Merkel pa m e š č a n kamnišk i . Iz 
leta 1371 je zapis, da je Erhard Stupel „v torek pred sv. Dioniz i jem" izroči l 
nunam v Velesovem neko zemljišče v svoj dušn i blagor. Njegova h č i Katarina 
je bila n a m r e č nuna v tem samostanu. Merkel Stupel, meščan kamniški , pa je 
6. decembra 1397 izročil zemljišče v Tunjicah, kjer je gospodaril Klemen, 
kamni škemu m e š č a n u in oskrbniku špitala Lavretu Goldsmidu (zlatarju) ter 
dvajnasjtim pr isežencem, naj ga uživa spit al. Pečat i la sta Merke l in njegov 
stric Henslein von Muelling, t acaš grajski grof v Smledniku. 

Z a nadaljnje razumevanje našega prikaza o kamniških meščan ih moramo 
osvetliti še nekatera krajevna imena, k i j i h pogosto srečamo, v tekstu. 

O d kod ime Perovo, k i je že od nekdaj del Kamnika , po tovarni Ti tan ga 
splošno poznamo po naši domovini . Po hišnih številkah smo vedno ločili 
Zgornje Perovo na levem bregu Bistrice i n Spodnje Perovo na desnem brugu. 
Tako oznako sta. imeli tudi obe graščini . Torej od kod to staro ime? 

Med ustanovitelji samostana v Velesovem leta 1238 so b i l i andeški 
ministeriali iz Kamnika bretje Veriand, t ačas župnik v Mengšu, Gerloh in 
Valter ter vdova Rihca in sin Veriand če t r t ega brata, k i m u je bilo ime Bero 
ali Pero. Podoba je, da je b i l Bero lastnik zemljišč in g rad iča pod Starim 
gradom, današnje graščine Zgornje Perovo. T o je bi lo torej Berovo ali Perovo 
imetje. Tako so do vsej p r i l ik i takrat govorili . Ž e iz leta 1241 imamo zapis, 
k i imenuje vas ali g radič Perovo pr i Kamniku (villa Perau prope Stain), ko se 
je rnudil v K a m n i k u vojvoda Friderik Bojeviti Babenberški , ,.gospod 
Kranjske", mož dedinje andeških posestev Neže. V spremstvu vojvode 
Friderika so b i l i številni vitezi, nekateri med njimi pa so oč iv idno dobi l i 
za točišče zase in za konje v perovski graščini . Ob tej pr i ložnost i je Konrad iz 
£ovneka odstopil svojemu fevdniku Herbordu s Turjaka nekatere desetine 
Po Ribniški dol ini . Listo so napisali 8. maja 1241 na Perovem. Od takrat je 
torej že u d o m a č e n o ime vasi Perovo. 

Predmestje N o v i trg nas spominja na k m e č k o trgovino, o kateri smo že 
govoroili . Ime izvira brez dvoma še iz časov kmalu po letu 1300 ali vsaj iz 
druge polovice štirinajstega stoletja. Seveda N o v i trg ni samo ozka ulica 
n izkih hiš, stisnjena med strugo Bistrice in strugo p o b o č j a Starega grada, pač 
pa ves prostor s prodom in travniki do potoka Pijavšnika, k i za poslopjem 
doma invalidne mladine loč i N o v i trg od Perovega. K m e č k o trgovino so 
podpirali graščaki , da b i kljubovali m e š č a n o m , k i so ljubosumno varovali 
svoje pravice in so b i l i v vednih sporih z ohol im plemstvom. Nekje na 
travniku ah' pa ob strugi Bistrice, č e ne celo pod n a p u š č e m gospodarskega 
poslopja kake imenitnejše hiše so se zbirali kmetije, da b i izven mestnega 
obzidja prodajali svoje pridelke in izdelke k m e č k e obrti , k i so b i l i sicer 
enostavnejši , a cenejši od dragih izdelkov meščansk ih obrtnikov. K a m n i č a n i 
so se pogosto pri toževali nad k m e č k o trgovino in oč i ta l i svojim 
someščanom, da hodijo kupovat na k m e č k i trg - novi trg, narnesto da b i 
podpirali meščanske trgovce in obrtnike. N a novi kamniški trg so vozi l i svoje 
pridelke prebivalci i z Radomelj, Doba in Moravč . Skoz i N o v i trg je n a m r e č 
vodila kolovozna pot po levem bregu Bistrice do Podpeč i na vhodu v Č r n i 
Graben, kjer je bila mitnica. T o je bi la v z a č e t k u edina vozna pot do Moravč, 
k i so sodile pod sodišče v Kamnik . 

P O G L E D N A Š I R O K O T E M E S T A R E G A G R A D U , K J E R J E B I L N E K O Č 
T R D E N G R A D . P O L J A V O S P R E D J U SO O D N E K D A J S O D I L A K G R A 
ŠČINI Z G O R N J E P E R O V O 

Vendar pa moramo ugotoviti, da Kamničan i trgu v mestu nikol i niso rek l i 
Stari trg, kakor je b i l to primer v Ljubljani. Kl jub Novemu trgu. ie veljal za 
trg v mestu vedno samo naziv na trgu - „am Pla tz" . T u d i Valvasor ima samo 
„ A m Platz" in v kamniški zabavljici se purgarji - meščan i sprehajajo po 
placu. 

Najstarejša listina, k i omenja N o v i trg, je iz leta 1402. Seveda je bi lo 
takrat ime Novega trga že u d o m a č e n o , zato lahko pomaknemo njegov 
zače tek vsaj za pol stoletja nazaj. Lastniki hiš v Novem trgu so b i l i kamnišk i 
meščani , pa tudi podložn ik i gospodstva Stari grad i n raznih ustanov. 
Meščani so imel i tu ob bregu Bistrice mline in usnjarske delavnice. 

Iz listine, kjer je prvič omenjeno predmestje, k i je po k m e č k i trgovini 
dobilo ime novega trga, posnemamo: Ortol f Schuoster iz Novega trga, 
meščan kamniški , njegova žena Trawta in h č i Neža so prodali 23. aprila 
1402 hišo, dvor, hlevec in sadni vrt v Novem trgu pod Starim gradom, kjer je 
gospodarila Logarica, poš t enemu Nikolaju L o š k e m u (iz Loke) , njegovi ženi 
Elizabeti in potomcem za 18 dooro tentanih dukatov in 3 marke vinarjev. 
Pečat i la sta Merchl Stueppl iz Kamnika in ftim. Dobski (iz Doba), t ačas 
Grajski grof na Starem gradu. Kakor vemo, je b i l Nikolaj iz Loke sodnik v 
Kamniku . 

V zgodovini našega šolstva bomo nič kolikokrat brali trditev, da je imel 
Kamnik svojo šolo in učitel ja že leta 1391, ko drugod o šolstvu še ni bilo ne 
duha ne sluha. Ta ugotovitev se opira na listino iz kamniškega cerkvenega 
arhiva, k i jo vedno navajajo v dokaz gornji trditvi. So pa še drugi podatki , iz 
katerih odseva skrb Kamničanov za šolo. V omenjeni l ist ini iz leta 1391 
beremo: v nedeljo, na večer sv. F i l i p a in Jakoba, proda U l r i k Sneyder 
( ž n i d a r - k r o j a č ) svojo hišo, dvor in vrt z vsemi pri t ikl inami, k i so pred-
mestom med hišo mežnarja Jakoba in sadnim vrtom špitala farne cerkve ob 
Šutenskem potoku (an dem Schuttenbach), Frideriku, učitel ju v Kamniku 
(dem Schulmaister) in njegovi ženi Neži za 10 in po l marke vinarjev 

beneškega denarja s pogojem, da kupec za vse ljudi iz tiste hiše plačuje na 
leto po 12 vinarjev cerkvi Matere Božje. Peča t mesta Kamnika , k i so ga na to 
važno listino obesili kamniški sodnik i n 12 zaprisežencev, se je v teku časa 
odtrgal. Med prve dobrotnike kamniške šole se je že leta 1395 vpisal Oton 
Stupel. (Stueppl), župn ik kamnišk i in nadduhoven Gorenjski. V darilni l istini 
je vol i l vrt poleg šole za vsakterega učitel ja , k i naj za to sleherni dan opravlja 
večernice . 

Seveda so to le prvi zanesljivi in dokumentirani podatki o kamniškem 
šolstvu in o uči te l ju , k i mu je bi lo poučevanje mladine verjetno edini pokl ic . 
Prav gotovo pa je šolstvo v Kamniku do leta 1391 že imelo dolgoletno 
tradicijo i n uči te l j Friderik je moral r a č u n a t i na stalno zaposlitev, da je kupi l 
posestvo zraven šole. Saj lahko trdimo, da je bi la šola v lastnem poslopju, 
čeprav ne izkl jučujemo možnos t i , da je bi la morda v prostorih kake cerkve
ne bra tovšč ine . Druga listina iz leta 1395 govori n a m r e č o vrtu kot darilu 
šoli, k i naj ga uživa vsakokratni uč i te l j . V r t je torej daroval župn ik Oto 
Stupel šoli, dohodke od vrta pa je imel samo uči tel j , k i je takrat poučeva l . 

Uprav ičeno smo zgoraj trdil i , da je imelo kamniško šolstvo do leta 1391 že 
m o č n o zasidrano tradicijo. Že več kot sto let prej n a m r e č govorijo podatki 
(glej Božo Otorepec, Prebivalstvo Kamnika v srednjem veku, II. Kamnišk i 
zbornik 1956, str. 90) o U l r iku , kamni škemu uči tel ju in župn iku v Gorjah 
(Ulreich, Schulmaister von Stain und Ppharrer von Goeriach 1279). Leta 
1299 ga podatek imenuje Ulricussacerdos de Stein (U . duhovnik iz 
Kamnika) , leta 1306 pa Ulricus plebanus Goriaci , scolasticus Stainensis — 
U . , župn ik v Gorijah, uči tel j k a m n i š k i Kaže , da je m o ž v svoji cerkveni 
službi prot i koncu življenja napredoval, saj ga štirje dokumenti iz leta 1311 
in 1312 imenujejo Ul r ik Kamniški , arhidiakon Kranjske in Marke, župnik 
kamniške fare, uči tel j v Kamniku . Naslov učitel ja so morali torej visoko 
vrednotiti, ker ga postavljajo zraven nadduhovnika Kranjske in Marke, kar je 
bi la najvišja cerkvena čas t za patriarhom. 

Z a uspešen razvoj nekaterih obrt i je bila potrebna vodna sila. T o sta v 
obi lni meri nudi l i Bistrica i n Nevljica. Ob r ečn ih strugah so meščan i gradili 
mline, usnjarske delavnice i n kovačnice . Vendar je morala vodna sila večkra t 
ogroziti ah pa tudi odplaviti obrtne zgradbe. Meščani so. zato izkopali strugo 
za prekop, k i so mu splošno rekl i mlinščica in je tekel izven mestnega 
obzidja. Ob tem prekopu so razvrstili delavnice, od katerih j i h je nekaj 
izkoristilo vodno m o č še do druge svetovne vojne. 

Struga Bistrice pa n i b i la tako globoka kot je danes. Seveda ni voda 
poglobila struge p a č pa so meščan i z nasipanjem in odlaganjem materiala 
dvignili raven bregov. T o smo lahko ugotovili, ko so pred leti v Usnjarski 
ul ici kopali jarek in položil i cevi za kanalizacijo ter pripravili cestišče za 
asfaltno oblogo. Slab meter pod sedanjim cest iščem so v vsej dolžini jarka 
naleteli na p o l metra debelo plast drobne r e č n e mivke, k i je b i la brez nrirnesi 
blata ali ilovice. Tako č is to mivko odlaga hudourn i ška reka na zunanjem 
loku ovinka, ko se voda po neurju umiri . V e t p ros tor , kjer sta zdaj tovarni 
U T O K in Alp rem, je b i l kamniški prod, po njegovem gornjem robu pa je 
tekla mlinščica in se je na Perovem iztekala v strugo Bistrice. 

Po imeniku iz leta 1516 je bi lo v K a m n i k u 16 čevljarjev, dvesto let prej 
pa j i h je bi lo verjetno nekaj manj. Ker so čevljarji v tistih časih sami strojih 
kože in izdelovali vse vrste obuval, moramo torej pod nazivom in pr i imkom 
Šuštar - v takratnem nemškem pravopisu Schuoster, Schuester, Schuster -
razumeti strojarja in čevljarja obenem. Strojarske delavnice so bile ob vodi 
od izhoda' iz mesta na produ, pa tudi v Novem trgu na levem bregu Bistrice. 
To potrjuieio p r i imki meščanov iz Novega trga. Ustrojene kože so meščan i 
sušili na ipodstrešjih i svojih hiš, ostrešja pa so imela na vsaki strani podol ine 
odprtine, da so bile na lesenih okvirjih napete kože stalno na prepihu. 

Leta 1428 ali pa še konec 1427 se je pripetil dogodek, k i ga Valvasor ( X I . 
str. 547) po zelo nezanesljivem kronistu Schoenlebnu pripisuje letu 1370. 
Nikolaj Gallenberg je po tem pripovedovanju s svojimi hlapci in s hlapci, k i 
m u j ih je posodil Nikolaj Steberk, prihrumel v mesto Kamnik, napadel 
meščane in ranil sodnika i n več meščanov. Morebi t i je b i l to sodnik Nikolaj 
Loški, k i ga večkra t omenjamo v tem času. Ker so plemenitaš i s tem 
napadom prelomil i deželni mir, je b i l voditelj napada Gal lenberžan pozvan 
pred sodišče. Dne 14 februarja 1428 je dal izjavo z zagotovilom, da se bo 
pojavil pred sodiščem, č e se mu za ta čas pusti osebna svoboda. Vendar je 
moral potem v j e č o , iz katere je sicer kmalu prišel, a je zgubil več posestev. 
Toda kazen ni bila dolgotrajna, ker mu je že 9. marca 1430 Friderik podeli l 
grad Osterberg, k i sta ga bi la z bratom kupila od Janeza Hohenwarta. Tako 
je zapisal zgodovinar Chmel v svojem delu o zgodovini kralja Friderika IV. , 
na strani 177 in 498. Valvasor pa spet v CI . knjigi stran 429 piše o navedbah 
istega Schoenlebna nekaj, kar je na m o č podobno že omenjenim dogodkom. 

(nadaljevanje pr ihodnj ič ) 
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VIPOGU je zagorelo 
Tisti nes rečn i če t r t ek , 16. 1. ob 

9. uri zjutraj so sirene na industrij 
skih objektih v Kamniku dale misliti 
Kamnicanom in oko l i čanom, da 
zopet nekje gori in to m o č n o , ker je 
bilo njihovo tuljenje in zavijanje 
dolgotrajno. 

Zagorelo je v novozgrajenem 
obratu T O Z D I P O G Tovarne usnja 
Kamnik. Vnela se je moltopren 
masa v skladišču surovin. Delavci so 
organizirano pristopih h gašenju 
požara z r o č n i m i aparati. Gašenje pa 
je postajalo vse bolj nevzdržno , ker 
je prostor zajemal gost d im. Medtem 
pa so bile poklicane na p o m o č tudi 
gasilske enote sosednjih podjetij. 

gasilci bližnjih podjetij: Stola, 
Utoka, Terena Duplica, Svita, Svila-
nita. Na mesto požara pa so prihiteli 
tudi kamniški gasilci in poklicna 
brigada iz Ljubljane. 

Gost č rn dim, k i se je v i l skozi 
vhodna vrata skladišča, je onemo
gočal normalno gašenje. U T O K O V I 
gasilci so želeti prodreti v žarišče 
požara s plinskimi maskami, žal brez 
večjega uspeha. Žgoč d im je onemo
gočal vsakršno dihanje in vidljivost. 

V akcijo so stopili poklicnLaasilci 
s kisikovimi jeklenkami 'nahrbtu* 
in specialnimi maskami. N a t a n č n o 
so ugotovili žarišče požara . Kmalu 
nato je začel v skladišče bruhati top 

uporaben. Skoda, k i je nastala, je 
velika. 

Kolektiv, k i mu je b i l dan v 
upravljanje obrat, se je znašel pred 
resnim problemom - zastoj proiz
vodnje zaradi pomanjkanja surovin. 

V nesreči so j im priskočila na 
p o m o č sorodna podjetja, tako daje 
redna proizvodnja stekla 23. 1. 

Delavci, k i se zavedajo, kakšna je 
materialna škoda , so neseb ično pri
skočili na p o m o č s prostovoljnim 
delom. Tud i T O Z D usnjarna in 
T O Z D konfekcija sta ponudil i svojo 
p o m o č . Ta nesreča je ponovno do
kazala, da je kolektiv U T O K A med 

P O Ž A R J E P O V Z R O Č I L V E L I K O Š K O D O 

Novi obrat za izdelavo plas t ične 
obutve je pr iče l s poizkusno proiz
vodnjo pred dobrimi šestimi meseci. 
Obratovalno dovoljenje za poizkus
no obratovanje je bilo veljavno do 1. 
5. 1975. V tem času je hotel mladi 
kolektiv formirati vse potrebne 
službe in dejavnosti, k i b i preventiv
no vplivale na normalen potek 
proizvodnje plas t ične obutve, isto
časno pa odpraviti še vse morebitne 
pomanjkljivosti v proizvodnji in na 
samem objektu, k i j i h pogojuje pri-
č e t e k obratovanja v vsakem podje-
tju 

Za l je majhna neprevidnost 
povzroči la požar , k i bi lahko zajel 
velike o b s e ž n o s t i . . . 

K l i c u na p o m o č so se odzvali 

t e h n i č n o peno. Tud i ta poizkus je 
ostal brez uspeha. Kaj sedaj? Prebiti 
z id . Kompresor, k i ga je medtem 
pripravilo podjetje SGP Graditelj, je 
v mahu napravil svoje: 3 luknje v 
steni, k i so dale gasilcem upanje, da 
bo požar k o n č n o zadušen. Streha, 
k i je prekrita s strešno lepenko, 
izolacijsko maso in siporex plošča
mi , je bila pod stalno kontrolo 
vodnih curkov. 

Stihijo ognja, dima in vode je 
ukrotila človeška volja malo po 15. 
uri. 

Utrujeni in od dima omamljeni 
delavci so šele tedaj lahko pričel i z 
reševanjem tistega, kar se je še dalo 
rešiti . Žal material, prepojen z vodo, 
peno in kemikalijami ni b i l več 

seboj solidaren. Skupna m o č samo-
upravljalcev je garancija, da bo obrat 
plas t ične obutve ponovno zaživel. 

KAMNIK 

Novi ki lometr i 
Tuhinjske ceste 

Na zadnjem zasedanju 
delegatov vseh zborov občinske 
skupščine je izvršni svet pri
pravil kratko informacijo o 
nadaljevanju modernizacije 
Tuhinjske ceste. Vse kaže, da 
bo republiška skupnost za 
ceste, ki je pred dvemi leti po
stala investitor modernizacije 
Tuhinjske ceste, letos zgradila 
skoraj šest kilometrov ceste. 
Prav gotovo bo modernizirana 
cesta od Špitaliča do Motnika, 
za kar je že izdano ustrezno 

lokacijsko dovoljenje. Ta odsek 
bo dolg 2,6 kilometrov. 

Projektivna organizacija 
Slovenija ceste iz Ljubljane te 
dni končuje izdelavo glavnega 
projekta odseka ceste Kozjak-
Špitalič, ki naj bi ga tudi letos 
modernizirali. Vsi lastniki 
zemljišč ob cesti, ki bo neko
liko širša kot do sedaj, bodo 
dali zemljo brezplačno,- le da 
republiška skupnost za ceste 
naredi prepis na svoje stroške. 
Dogovorili so se, da bodo last-

Sreča 
je čisto okolje... 

Ne le gost d im iz tovarniških dimnikov in strupene odplake, tudi 
č is ta okol ica naših vasi nam mora bit i pri srcu. O tem je na nedavnem 
sestanku odbora krajevne skupnosti in krajevne organizacije Sociali
s t ične zveze Sela spregovorila d o m a č a učitelj ica Radka V e r š n i k . K a r 
malo pikro je izzvenelo njeno oštevanje vaščanov, k i vse premalo 
gledajo na svojo okol ico . Rožiški in Markovski potok sta na nekaterih 
mestih postala kar odlagališče smeti. Stari štedilnik, k i je grel 
k m e č k o kamro, res ne sodi v potok, kajti voda ga ne bo odnesla. 

K o so selški šolarji na pobudo tovarišice Radke, k i je ena izmed 
nosilk številnih akcij na Selih in okol iških vaseh, začeli opozarjati 
starše, naj smeti odlagajo v d o m a č o smetno jamo in ne v potok, j i h 
starši niso preveč radi poslušali. Otroci so maja in junija tudi pobirali 
smeti in tako dokazali, da j i m ni vseeno, kakšna je okol ica . Spomladi 
se bodo podobne akcije spet lo t i l i . Takrat bodo očist i l i tudi strugi 
obeh potokov, kjer posebno razne polivinilaste vrečke kazijo okolje. 

Odborniki krajevne skupnosti so zato sklenili , da bodo pozvali vse 
vaščane, naj si izkopljejo posebno jamo, kamor bodo odlagali smeti. 
Podobno so pozvali tudi lastnike grobov, da očist i jo okol ico tistih 
grobov, k i j i h sami oskrbujejo.'Tu naj j i m pomaga pokopal i šk i odbor, 
k i bo moral tudi zgraditi manjšo jamo za smeti. 

niki dobili le manjšo 
odškodnino za posekano sadno 
drevje in odstranjene ograje. 

Do sedaj je vsa moderniza
cija Tuhinjske ceste, ki bo naj
krajša povezava Štajerske z 
Gorenjsko, veljala več kot 14 
mihjonov dinarjev. Od tega 
denarja je večino dala republi
ška skupnost za ceste, del pa je 
bil zbran s samoprispevkom, s 
prispevki gospodarskih organi
zacij in občinskega proračuna. 
Omeniti pa je treba, da je bila 
granja ceste pred leti, ko je bila 
investitor kamniška občina, 
mnogo cenejša. Gradnja ceste 
do konca leta 1972 je občino 
veljala le 5,3 milijone dinarjev. 
Takrat pa so cesto v grobem 
asfaltirali do Laz. Gradnja je v 
gornjem delu mnogo zahtev
nejša, pa tudi gradbeni stroški 
so močno narasli, saj je borih 
dva kilometra ceste veljalo 7,6 
miljiona dinarjev. 

Za prihodnje leto je ostala le 
še modernizacija odseka Motnik 
Ločica in cesta bo v celoti asfal
tirana. Prav gotovo bo postala 
tudi bolj prometna, saj se bodo 
številni avtomobilisti v Vran
skem odločili za mnogo lepšo 
in krajšo Tuhinjsko cesto in 
Kamnik ne bo več zaprto 
mesto. 

-tj 

Kamnik predi lOOIttt 
Škandali glede volitev trgo

vinske zbornice se kakor po
vsod, tudi pri nas gode. Župa
nov pomočnik hodi po hišah k 
volilcem in jih tirja v njegovo 
prodajalnico, kjer se potem 
podpisujejo listnice za nemčur-
ske kandidate. Tako so že ujeli 
dva volilca, od katerih smo 
upali, da gotovo Volita narodne 
kandidate. Sramota vama, da v 
tem važnem trenutku zapustita 

narod! Saj pa tudi ni čuda, da 
omahljivci to store, ker se dela 
na vse kriplje in so nekomu 
obljubili, da v prihodnje ne bo 
več posipal 80 sežnjev ceste. 
Ljudje so res vsi zbegani. Vladni 
organi in gospod župan v zad
njem času res strašansko po 
koncu nosijo greben. Demora-
lizacija med uradniki je velika. 
Vlada pritiska na seje z vsemi 
mogočimi sredstvi. Prepove

dujejo jim pristop k čitalnici, in 
prva beseda, ki jo je tukajšnji 
davkar F. govoril v Kamnik 
došlemu uradniku, je bila ostra 
prepoved obiskovati čitalnico 
in prejšnji narodnjak Z. je po
stal nemčur. Tako se dela v 
vseh ne samo v uradniških kro
gih. Pa le delajte, večno to ne 
bo trajalo. Le pritiskajte nas, 
časi kesanja bodo prišli. (Slo
venec, 7. januarja 1875) 

V K a m n i k u je š e nekaj 
pl ina 

Temeljna organizacija združenega dela INA PLIN iz Kozine bo v Kamniku in okolici 
odprla več manjših skladišč za prodajo plina. Plin, kije pod pritiskom shranjen v .jeklenke", 
je namenjen gospodinjstvom in drugim porabnikom. V INI tudi zagotavljajo, da jim niti plina 
niti jeklenk nikoli ne bo zmanjkalo. 

Vse kaže, da bodo kmalu odprli tudi polnilnico na Bakovniku, kjer imajo pri SVITU že 
nekaj let postavljene večje plinohrame. S plinom iz teh naprav že sedaj oskrbujejo proiz
vodne prostore SVITA na Bakovniku in tovarno plastične obutve, pričakujejo pa, da se bodo 
priključili tudi drugi večji potrošniki. Hkrati bodo na Bakovniku prodajali plin tudi last
nikom plinskih naprav v avtomobilih. Odprli bodo tudi prodajalno vseh vrst plinskih naprav 
in servis za popravilo plinskih naprav. V INI obljubljajo, da bodo začeli poslovati že do 
polletja. - t j 

Veselo i n slavnostno 
v domu 

V okviru praznovanja dneva 
Jugoslovanske ljudske armade 
je bila na večer pred praznikom 
slovesna prireditev v mali dvo
rani kina Dom. 

Vsakoletni organizator, 
občinski odbor društva vojaških 
rezervnih starešin občine Kam
nik, je k sodelovanju povabil 
recitatorsko skupino kamniške 
gimnazije, ki jo je vodila prof. 
Tina Romšakova. Sodelovali so 
tudi vsakoletni gostje, vojaki 
kasarne iz Šentvida nad Ljublja
no. V lepo deklamiranem reci
talu so prikazali razvoj naše 
armade in zgodovino boja proti 
okupatorju. Nastopajoče je z 
vezanim tekstom povezoval 
član občinskega odbora re
zervnih vojaških starešin in 
vsakoletni organizator proslave, 
Dušan Osredkar. 

Po slavnostnem delu prire
ditve so se številni udeleženci 
zavrteli ob zvokih vojaškega 
glasbenega ansambla, ki so mu 
kasneje zelo pridno in uspešno 
pomagali domačini iz Ko
mende. Prav gotovo je vsako
letna zabava ob dnevu JLA zelo 

privlačna za številne rezervne 
starešine in zato tudi dobro 
obiskana. V Kamniku si želimo, 
da bi bilo podobnih družabnih 
prireditev še več in da bi še kdo 
sledil prizadevnim organiza
torjem. 

-t) 

Letos pitne vode 
ne bo zmanjkalo 

Stiska za pitno vodo v 
Kamniku in bližnjih naseljih se 
pojavlja že nekaj let nazaj, saj se 
mesto zelo hitro širi in tudi 
gospodarstvo jo vedno več po
trebuje. Dosedanje zajetje „Pod 
skalco" že nekaj let ne more 
zadostiti potrebam mesta, zato 
ostajajo stanovalci višjih nad
stropij ob sušnih dneh brez 
redne oskrbe z zdravo pitno 
vodo. Težave nastopajo tudi v 
industriji, ki mora ob raznih 
okvarah omejiti proizvodnjo. 

Kamničani smo že ob zad
njem glasovanju za uvedbo 
krajevnega samoprispevka odlo
čili, da bomo del denarja na
menili za gradnjo novega vodo
voda. Tudi del vodarine, ki jo 
pobira Komunalno podjetje, se 
namensko zbira za novograd
njo. Komunalno podjetje je že 
leta 1965 začelo raziskovati 
izvire pitne vode v občini, ki bi 
lahko zadostili potrebam mesta. 
Opazovali so 23 izvirov in kaj 
kmalu ugotovili, da je v Iverjih 
pri Stranjah največ zdrave pitne 
vode. V zajetju Iverje je mogo
če prestreči kar 450 litrov vode 
v sekundi, tudi v najbolj sušnih 
mesecih. Ta količina bi potre
bam Kamnika zadostila za 
dolgo časa. 

Pred leti so dogradili tudi 
vodni zbiralnik na Podgorskem 
hribu, ki ima 1.000 kubičnih 
metrov prostornine in povezo

valni cevovod od gimnzazije do 
zbiralnika in od zbiralnika do 
Ljubljanske ceste. Omenjeni 
zbiralnik je sedaj koristil ob
močju Podgorja in bližnji okoli
ci. Širši okolici pa bo podgorski 
vodni zbiralnik koristil šele po 
dokončni ureditvi kamniškega 
vodovoda. 

Pred tremi leti so začeli ure
jevati zajetje Iverje in položili 
2.000 metrov cevi od zajetja do 
kamnitega mostu v Stranjah. 
Skupaj so za gradnjo vodovoda 
že porabili 5,86 milijona dinar
jev, ki jih je zvečine prispevalo 
Komunalno podjetje iz zbrane 
vodarine. Del denarja, 860.000 
dinarjev, je bilo zbrano iz kra
jevnega samoprispevka, občin
ski proračun pa je prispeval 
300.000 dinarjev. 

Letos čaka Komunalno 
podjetje še največji del izgranje 
vodovoda, saj bo treba na za
jetju zgraditi vodotesno kanali
zacijo, zajetje ograditi in na 
cestišču vzdolž zaščitnega pasu 
urediti kanalizacijo. Poleg tega 
bodo preselili tudi dve kmetiji, 
ki sta na območju zajetja Iverje. 
Komunalno podjetje je tudi 
naročilo cevi za cevovod od 
kamnitega mostu v Stranjah do 
podgorskega vodnega zbrial-
nika, kar je 4.500 metrov. 
Načrt položitve cevovoda že 
izdelujejo v Hidroinženiringu v 
Ljubljani in bo te dni narejen. 

Vse kaže, da bo že letos v 
Kamniku dovolj zdrave pitne 
vode, saj je po zagotovilih 
kamniške podružnice Ljubljan
ske banke denar zagotovljen. 
Vsa letošnja dela bodo veljala 
več kot 10 milijonov dinarjev, 
kar za Kamnik niso majhna 
sredstva. 

Ob koncu moramo omeniti, 
da je tudi vodovodno omrežje v 
samem Kamniku zelo staro in 
so bile nekatere cevi položene 
že v prejšnjem stoletju. Zato 
lahko pričakujemo, da večjega 
pritiska ne bodo vzdržale. Ze 
sedaj se večkrat zgodi, da cevi 
počijo in mesto je brez vode, 
zato bo treba cevi postopoma 
zamenjati. Ker pa so glavne 
vodovodne cevi položene po 
Kidričevi ulici, bo morala biti 
glavna mestna atrerija večkrat 
zaprta. Torej tudi gradnja 
novega kamniškega vodovoda 
zahteva hitro gradnjo obvozne 
ceste na levem bregu Kamniške 
Bistrice. 

Občani se večkrat jezimo, 
ker v Kamniku zmanjka vode. 
To se bo dogajalo tudi v pri
hodnje, zato pa ne smemo kri
viti delavcev komunalnega 
podjetja, ki so večkrat ne
močni. Potrpeti bo treba, da se 

gradnja celotnega sistema novega 
kamniškega vodovoda konča. 

T. JANČAP 
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Gasilska cesta 
Na koncu zazidanega industrijskega kompleksa ALPREM je 

zgrajena lepa asfaltirana cesta od mostu na bivši Mlinščici do struge 
Bistrice z imenom Gasilska cesta. Cesto je zgradila krajevna 
skupnost Kamnik s prispevki stanovalcev z namenom, da bi tu na 
edinem še primernem kraju lahko gasilci prišli do potrebne vode za 
gašenje požarov. Od tu bi bilo edino moč gasiti večje požare od 
Samčevega predora, v Streliški ulici, na Šutni, delu Zapric do 
Metalke. V tem delu mesta živi prek 2000 prebivalcev, so trgovine 
in del industrije. 

Toda spet se je nekaj zataknilo, da ni tako, kot bi moralo biti. 
• Na koncu te ceste bi moral biti zgrajen dostop do struge, kamor naj 
bi gasilci lahko pripeljali motorno brizgamo. Zakaj dostop do vode 
ni zgrajen? Ali so se izgubili načrti ali pa menijo, da ni potreben. 
Nekateri „strokovnjaki" so ugovarjali, da dostop ni potreben, ker 
imajo gasilci sedaj močnejše motorne brizgalne, ki potegnejo vodo 
do sedem metrov visoko. Res je, da lahko črpamo vodo iz večjih 
globin, toda že pri štirih metrih globine jo dobimo komaj 350 
litrov namesto 800 1, kolikor zmore brizgalna. Ob tako malen
kostni količini vode in dolžini od 800 do 1300 m pa res ni mogoče 
uspešno gasiti požara. 

Torej bo v tej zimski sezoni le treba poiskati načrt in denar ter 
čimprej zgraditi dostop v strugo Bistrice, dokler še ni prepozno. 
Kaj mislijo o tem civilna zaščita, krajevna skupnost in drugi? Alije 
prebivalcem Šutne in Zapric res vseeno, v kolikem času bi jim 
lahko nudili svojo pomoč? Mislim, da ne, minute so neznansko 
dragocene! 

Neki hudomušnež mi je dejal, da cesta ni namenjena, da bi jo 
uporabljali gasilci, ampak je to začetek gradnje rečnega pristanišča. 
Kaže, da dolgo ne bomo smeli več odlašati, ker bi ob nesreči 
kdorkoli težko nosil krivdo. _ , 

Berlec Jože 

SREČNO 
NAŠI PRIJATELJI 

Bližalo se je novo leto. Vrstili so se stiski rok med prija
telji in znanci. Čestitke in dobre želje so romale iz mesta v 
vas, iz vasi v mesto. Razkošna stanovanja in revne lesene 
kočice na pobočjih hribov so se ozaljšane pripravljale 
dočakati novo leto. ki naj bi bilo srečno in zdravo. 

Bogati si v novem letu želijo še večjega bogastva, revnejši 
bi bih zavodoljni s tistim, kar imajo, bolni bi bili presrečni, 
če bi jih zapustila bolezen in bi ozdraveli. 

Sirom po naši ožji domovini živi mnogo prizadetih otrok 
in mladostnikov. Narava jim že v najnežnejši mladosti ni bila 
naklonjena. Bolezni in poškodbe so presekale pot obetavi 
bodočnosti, brezskrbni mladosti.. 

Mnogi so kljub težavam in preprekam dosegli svoj cilj: 
zaključili so šolanje, se usposobili, dosegli svoj poklic in za
živeli polno življenje. 

Nekaterim pa to ni bilo dano. Ostali so doma pri starših 
ali ožjih sorodnikih. Prav teh pa se vse premalo spomnimo, 
jih preredko obiščemo, se z njimi premalo pogovarjamo. 

Konec decembra je Društvo za pomoč duševno neza
dostno razvitim osebam v sodelovanju s Posebno osnovno 
Šolo Homec organiziralo obisk vseh duševno prizadetih, ki 
živijo na svojih domovih v občini Domžale-Kamnik. 

Društvo in vodstvo šole sta prosila ustanove in podjetja za 
pomoč. Večina, podjetij je podprlo humano iniciativo 
društva in odstopilo nekaj sredstev, da bi vsaj skromno obda
rili prizadete občane v občini Domžale-Kamnik. 

Člani našega društva so prizadete obiskali, jim zaželeli 
srečno novo leto, izročili skromna darila ter se z obiskanimi 
spustih v sproščen razgovor. 

Marica je sedela na stolu. Z nerazločnimi glasovi, samo 
njej in njeni mamici znano govorico, si je hotela priboriti 
prostor v naročju. 

„Že nekaj dni je bolna," je povedala njena mamica, „ne 
more biti za trenutek sama, pestovala bi se." 

In mamica jo je spet, kolikokrat že danes, vzela v naročje, 
pogladila po laseh, ji šepetala na uho, da se je dekletcu pri-

1 kradlo na obraz olajšanje, občutek varnosti.. . 

„Pogosto je bolna - takrat moram biti poleg nje podnevi 
in ponoči. Noge ji ne služijo, roke so še vedno okorne." 

Toda, mamica je ponosna, njena punčka zna že marsikaj 
— sama se hrani, igra se, pred nekaj dnevi, prav na njen 
trinajsti rojstni dan ji je uspelo zapeti gumb na jopici. Spet je 
zavladalo veselje v hiši. Kanček sreče v maminih očeh in 
izraz zmagoslavja na otrokovih licih. Mamica je vsaj za hip 
pozabila na skoraj neskončno dolge, utrujajoče, neprespane 
noči, ki jih je prebilv ob otroku. 

In, koliko teh, naših najmlajših in njenih mamic živi v naši 
bližnji in daljni okolici? 

Vsi, ki smo jih obiskali, so bili obiska veseli in si takih 
stikov še želijo. Premnogi so ob tej priliki povedali, da se 
čutijo preveč osameljene, da so stiki in obiski preredki. 
Premnogi so prišli na dan z žalostno ugotovitvjio, da je 
družbena skrb tudi v materialnem smislu v skrbi za duševno 
nezadostno razvite osebe vse prevečkrat skoraj - mače
hovska. 

T. Turšič 

Samoprispevek kolektiva 
,Utok' za novi gasilski kombi 

V nedeljo, 12. januarja, so se 
zbrali gasilci Tovarne usnja 
Kamnik na svoj radni letni 
občni zbor. Poleg domačih 
članov so se udeležili zbora tudi 
gostje - predstavniki indu-

Predsednik društva 
ing. Lojze Kleindienst je v iz
črpnem poročilu podal celotno 
dejavnost, kije bila v preteklem 
letu usmerjena v proslavljanje 
25-letnice ustanovitve društva. 

SE B O L J B O M O V A D I L I 

strijskih gasilskih društev Stola 
in Svita, predstavniki gasilskega 
društva Teren Duplica ter pred
stavniki Občinske gasilske 
zveze. 

Poleg tega pa so se člani 
uspešno vključevali skupno z 
novo formirano službo varstva 
pri delu v preventivno dejavnost 
požarne varnosti. V preteklem 

obdobju je bil izdelan požarno 
varnostni načrt podjetja, s kate
rim so bili seznanjeni vsi opera
tivni člani društva. Moška in 
ženska desetina sta opravili 
preko 1560 ur vaj. 

Občni zbor je sprejel po
membne sklepe, kot so: 

- ustanovitev samostojne 
gasilske desetine v TOZD IPOG, 
ki je trenutno še v poizkusnem 
obratovanju, 

- s sosednjimi društvi je 
treba izdelati plan akcij oziro
ma obdelati probleme, ki bi 
nastopili ob morebitnem poža
ru v tem obratu, 

- nabaviti gasilski kombi, ki 
bi povečal akcijski radij gasilske 
enote tudi s tem namenom, ker 
je TOZD IPOG lokacijsko ločen 
od matične tovarne. 

V ta namen bo izveden refe
rendum za mesečni prispevek 2 
din na posameznika za dobo 
treh let. 

Poleg tega je bila sprejeta še 
vrsta sklepov, ki bodo pripo
mogli k požarni varnosti. ič 

KOMISIJA ZA VARSTVO OKOLJA PRI OBČINSKI SKUPŠČINI 

Program in takojšnja 
akcija za čistejše okolje 

NOVOLETNA 
OBDARITEV 
OSTARELIH 
V KAMNIKU 

Krajevna organizacija 
SZDL in krajevna skup
nost sta tudi letos ob 
novem letu obdarovali 
ostarele in onemogle 
občane. 

V ta namen je svet 
krajevne skupnosti 
odobril znesek din 6.000, 
odbor krajevne organi
zacije SZDL pa 3.000 
din. 

Obdarovanih je bilo 
20 starejših občanov z 
denarnimi boni po 350 
din do 500 din in revni 
otroci dijaškega doma v 
Kamniku z dariliv znesku 
2.500 din. 

Tudi občinski odbor 
Rdečega križa je ob 
novem letu obdaroval 39 
onemoglih oseb iz kam
niške —občine. Izvršni 
odbor je za obdaritev 
onemoglih —>• občanov 
odobril 11.700 din po 
300 din na osebo in 
1.000 din za kamniške 
otroke v posebni osnovni 
šoli Homec. , 

V decembru lani se je na prvi 
seji sestala komisija za varstvo oko
lja pr i obč insk i skupščini . Obravna
val« in sprejela je program svojega 
dela, k i je razdeljen v dva dela: v 
k r a t k o r o č n e naloge in do lgoročne 
cilje. 

Med k r a t k o r o č n i m i nalogami je 
predvsem spremljanje akutnih 
primerov onesnaženja okolja, k i 
zahtevajo hitra posredovanja ih 
ukrepe. Sem sodi tudi vzgoja obča 
nov, zlasti mladine. Prepreč i t i je 
potrebno vsako najmanjše onesna
ževanje okolja, k i sčasoma dobi 
velike razsežnosti . Potrebna bo ener
gična akcija proti čist i podjetniški 
miselnosti, k i je za okolje največkrat 
pogubna. 

Komisija je v svojem programu 
poudarila potrebo po usklajenih 
prizadevanjih vseh dejavnikov za 
čistejši zrak, za bistrejšo Kamniško 
Bistrico, za čistejše ceste in ulice, 
skratka, če h o č e m o zdravo živeti, še 
posebej pa, če želimo razvijati tu
rizem, mora biti varstvo okolja skrb 
in prizadevanje nas vseh. Drugače ne 
bo uspehov. 

Komisija se je takoj lotila dela. 
Postavila je t r ič lansko skupino, k i 
bo v vseh industrijskih in drugih 
objektih ugotovila glavna žarišča 
onesnaževanja okolja in predlagala 
program sanacije. 

Vse šole je pozvala, da v okviru 
svojega pouka dajo ustrezno mesto 
opozarjanju in vzgoji mladine in 
njenem sodelovanju v akcijah za 
varstvo in čiščenje okolja. 

Ena najvažnejših takojšnjih nalog 
je očiščenje bregov in struge Kam
niške Bistrice, k i je prav ob sedanji 
n izk i vodi pokazala svojo pravo 
podobo. 

Komisija meni, da je treba v pri
zadevanju za lepše in čistejše okolje 
vključit i tudi Kamniškega o b č a n a , 
k i naj b i v besedi in sliki opozarjal 
vse nas na pojave, k i smo j im sicer 
vsak dan pr iča , vendar se njihove 
škodljivosti že ne zavedamo dovolj. 

In na koncu: še tako dober 
p o g r a m in še takšni napori komisije 
in drugih dejavnikov bodo zaman, 
če se ne bomo za njegovo uresni
či tev zavzeli vsi o b č a n i in delovni 
ljudje. Dokaž imo , da smo priprav
ljeni ih sposobni ohraniti naše mesto 
in vasi v njihovi res enkratni lepoti 
in pristnosti, da smo se z o b č u t k o m 
za varstvo okolja od loča l i za vse 
posege v ta prostor, kjer živimo in 
ustvarjamo. 

F . S. 

Dedek mraz s harmoniko 
Učenci osnovne šole v Nevljah so bili preteklo leto pridni 

in marljivi. Za to je zvedela podružnica Ljubljanske banke v 
Kamniku in prevzela pokroviteljstvo nad šolo. Direktor 
banke je ob prihodu dedka Mraza 26. 12. 1974 podaril šoli 
lepo klavirsko harmoniko. Učenci so ob pomoči tovarišice 
učiteljice pripravni prijetno igrico o Jurčku in vetru. Pri
srčno so pozdravili lutkovno igrico o mehu in smehu ter 
srečni zapeli in recitirali dedku Mrazu številne pesmice. Vsi 
otroci so bih obdarovani s sladkarijami in raznimi šolskimi 
potrebščinami. 

Učenci in starši so bih hvaležni 105 let staremu DEDKU 
MRAZU, ki je bil tako revmatičen, da je moral kar dvakrat 
med predstavo po injekcijo, da je lahko kljuboval bolezni in 
vzdržal do konca prireditve. 

± . O. 

MANIFESTACIJA 
GORENJSKIH KLUBOV 

ZDRAVLJENIH 
ALKOHOLIKOV 

Kino Center v Kranju bo v soboto, 23. januarja, ob 9. uri prizo
rišče srečanja predstavnikov iz vseh gorenjskih KZA (klubov zdrav
ljenih alkoholikov), družbenopolitičnih organizacij, zdravstvene 
službe, organizacij združenega dela itd. 

Sklicatelj srečanja je Zveza klubov zdravljenih alkoholikov za 
Gorenjsko, in sicer bo to prva redna skupščina te organizacije, 
ustanovljene v novembru 1972 na Jesenicah. Pokrovitelja bosta 
zdravstveni svet Gorenjske in medobčinska konferenca SZDL za 
Gorenjsko. Na skupščini bodo vsi klubi: 5 iz Kranja, 2 iz Jesenic, 1 
iz Domžal, 1 iz Kamnika, 1 iz Škofje Loke, 1 iz Žirov in 1 iz 
Radovljice, pregledali opravljeno delo. Spričo spremenjenih in 
izboljšanih pogojev dela, ki se kažejo v vse večji podpori in interesu 
dzravstva, družbenih služb in zlasti delovnih organizacij, bo tudi 
medklubska organizacija začrtala program za naslednji dve leti na 
ustreznem višjem nivoju. Temu namenu bodo služile tudi organi
zacijske izpopolnitve, ki bodo spremljale premike v širši družbi: 
npr. utrjevanje delegatskega sistema, povezovanje z interesnimi 
skupnostmi, uskladitev pravilnika in delovanje z novim zakonom o 
društvih itd. Najvažnejši premik v pozitivnem smer pa je še sedaj 
vključevanje v zdravstveno službo na Gorenjskm in prevzemanje 
ustreznih obveznosti v zdravstvenem varstvu občanov, ki šo priza
deti z alkoholsko boleznijo. Upamo lahko, da se v Zvezo in njene 
klube včlanjenim 400 zdravljenim alkoholikom odpirajo ob njihovi 
skupščini nove možnosti za rehabilitacijo in da bodo v bodoče 
lahko sprejeli medse še več novih članov, danes še bolnikov. 

• V NEKAJ VRSTAH 

ASFALT PRODIRA NA POLJANE 
Zgornji del Poti na Poljane so uravnali, napeljali kanalizacijo in položil i 

asfaltno oblogo, cestišče pa so zvezali z Žalami. Seveda ne b i bilo prav, če b i 
tako draga in dobrodoš la cestna ureditev služila le nekaj koris tnikom, k i 
imajo zdaj hiše ob Cesti na Poljane, trije pa imajo že zastavljene temelje za 
nove zgradbe. Pri ureditvi srednjega dela ceste pa bo delal največjo pregla
vico potok, k i je nekdaj napajal kamnišk i obrambni jarek in namakal k a m 
niško jezero". Komunalno podjetje, k i mu dolgujemo priznanje za vse te 
preureditve, bo spomladi uravnalo tudi dohod do kegljišča. 

NOVO PRI SOSEDIH 
V sosednji domžalsk i obč in i so z letošnjim letom uvedli važno spre

membo pri izdajanju glasila S Z D L o b č i n e Domžale . Do sedaj je izhajalo 
glasilo OBČINSKI P O R O Č E V A L E C enkrat na mesec, odslej pa bo izhajalo 
dvakrat na mesec, to je 15. in 30. v mesecu. K o t priloga glasilu izhaja že več 
let Uradni vestnik o b č i n e Domžale . 

RAZSTAVA DEL MIHA MALEŠA 
V ljubljanski Moderni galeriji je še do 16. februarja odprta retrospektivna 

razstava umetn i šk ih del našega rojaka slikarja in grafika Miha MALEŠA, k i se 
je rod i l 6. januarja 1903 na Jeranovem v Mekinjah. Na razstavi je prikazanih 
613 del, od tega je tretjina grafik in blizu 150 slik. Bogat rszstavni katalog 
nas podrobno seznani z izredno mnogostransko likovno dejavnostjo tega 
priljubljenega umetnika. 

industrijsko podjetje 

alprem ^ 
kamnik 61240 ^ah^ 
usnjarska cesta 9 yf |M§ W 

Priporoča svoje izdelke in usluge: 
- izdelovanje in montaža oken, vrat, vetrolovov 
- pregradnih sten, fasad itd. iz aluminija 
— opremo za samopostrežne in klasične trgovine vseh 

vrst 
— stavbno ključavničarstvo 



Za napredek obrti Rdeči križ — 100 let 
Zbor združenega dela in zbor 

krajevnih skupnosti obč inske skup
ščine sta na skupni seji v decembru 
preteklega leta sprejela vrsto skle
pov, k i bodo vplivali na pospeše
vanje zasebne obrti v kamniški 
obč in i . Danes vas seznanjamo s temi 
sklepi, k i prav gotovo zanimajo tudi 
širši krog o b č a n o v in ne le zasebne 
obrtnike. 1. Občinska skupščina je z 
odlokom določi la namembnost 
obs to ječ ih obrtnih prostorov" in 
lokalov, da se s tem p rep reč i samo
voljno spreminjanje le-teh v druge 

predvidenih obrtnih con bo obrav
naval izvršni svet in k o n č n i predlog 
posredoval obč insk i skupščini na 
prihodnji seji. Po sprejemu sklepa o 
določi tvi obrtnih con naj se o b č a n e 
javno obvesti o možnos t ih gradnje 
poslovno-stanovanjskih objektov v 
teh predelih. 

4* Pridobit i je treba obs to ječe 
ne izkor iščene poslovne prostore 
predvsem za storitveno obrt v mestu 
m bližnji okol ic i . Zato skupšč ina 
poziva vse o b č a n e , da prijavijo 
o p u š č e n a gospodarska poslopja in 

N E S M E J O Z A M R E T I 

namene. S tem odlokom je 
skupščina pooblastila izvršni svet, 
da o d l o č a v posameznih upravičenih 
primerih o spremembi namembnosti 
poslovnih prostorov. 

2. Skupšč ina p r ipo roča investi
torjem, da pri gradnji novih stano
vanjskih sosesk omogoči jo tudi 
gradnjo poslovnih prostorov za 
obrtne dejavnosti, k i so potrebne na 
ožjem o b m o č j u . 

3. V urbanis t ičn ih nač r t i h je 
treba predvideti lokacije za gradnjo 
obrtnih delavnic tudi v strnjenih 
stanovanjskih naseljih in to za vse 
obrtne dejavnosti, k i s svojim delom 
bistveno ne motijo stanovanjskega 
okolja. Za ostale obrti pa je treba v 
ustrezni okol ic i mesta do loč i t i 
zazidalna o b m o č j a . Za gradnjo 
poslovno stanovanjskih objektov naj 
se predvidi del območ ja v industrij
ski coni ob cesti K a m n i k - M o s t e v 
Podgorju. Gradnjo poslovnih pro
storov pa naj se predvidi na Dupl ic i 
in sicer severno od Korenove poti na 
zemljišču med daljnovodom in 
objektom Perutnine. Predlog obeh 

obrtne prostore, da b i lahko pri
stojna služba tja usmerjala interesen
te za ustanavljanje obratovalnic. 

5. Zagotoviti je treba ugodne 
kreditne pogoje ter možnos t i naje
manja kreditov za izgradnjo poslov
nih prostorov, za nabavo osnovnih 
sredstev ter za obratna sredstva v 
primeru nelikvidnosti obratovalnic. 
Sedanji kreditni pogoji so za obrtni
ke nesprejemljivi. Skupšč ina 
p r ipo roča Ljubljanski banki v 
Kamniku , da namensko usmeri 
sredstva za kreditiranje obrt i ter da 
p rouč i možnos t i kreditiranja obrti 
ter da p r o u č i možnos t kreditiranja 
obratnih sredstev podobno kot je v 
Radovljici. 

6. Omogoč i t i in pospeševati je 
treba, da b i se č imveč močnejš ih 
obrtnikov organiziralo v pogodbene 
organizacije združenega dela. 

7. Ustanoviti je treba združenje 
samostojnih obrtnikov ali sekcije pr i 
S Z D L , preko katere bi se obr tniki 
med seboj povezovali, sodelovali, 
reševali skupne probleme ter enotno 
in organizirano nastopali. 

8. Obr tn ikom je treba zagotoviti 
primeren pisarniški prostor, v kate
rem bi bila organizirana inforamtiv-
na pisarna za obrtnike. Tu b i obrt
niki lahko dobivali potrebne infor
macije in podatke, k i j ih potrebujejo 
pri svojem delu. V tem prostoru b i 
tudi lahko organizirali skupno raču
novodsko službo ali druge dejav
nosti, za katere bi se sami sporazu
meli. Upravni organ naj v okviru 
svojih možnos t i pomaga pri prido
bitvi ustreznega prostora. 

9. Ugotavlja se, da je v nekaterih 
odročne jš ih predelih o b č i n e oskrba 
prebivalstva z osnovnimi živih zelo 
pomanjkljiva, ker trgovska podjetja 
iz ekonomskih razlogov ne vidijo 
potrebe po odpiranju manjših pro
dajaln. Obrtni zakon o m o g o č a v 
takih primerih, da o b č a n i ustanav
ljajo samostojne prodajalne na drob
no. Tud i splošni ljudski odpor 
narekuje dislociranje prodaje osnov
nih življenjskih po t rebšč in . Zato je 
potrebno, zainteresirati o b č a n e za 
ustanavljanje zasebnih prodajaln v 
krajih, kjer n i organizirana trgovska 
mreža. 

10. Delavcem pri zasebnih delo
dajalcih je treba o m o g o č i t i naje
manje kreditov za stanovanjsko 
izgradnjo, ker so le-ti sedaj glede 
tega v slabšem položaju kot delavci 
v zd ruženem delu. Skupšč ina pripo
r o č a samoupravni stanovanjski 
skupnosti, da polovico zbranih 
sredstev iz naslova prispevka samo
stojnih obrtnikov za izgradnjo 
stanovanj delavcev izloči namensko 
za stanovanja delavcev pri zasebni
k ih . Ostala polovica sredstev pa naj 
se tretira kot skupna sredstva za 
solidarnostno stanovanjsko izgrad
njo. Povedati je treba, da zasebni 
delodajalci vplačujejo v solidar
nostni sklad vseh 6 % prispevek, 
d o č i m delovne organizacije vplaču
jejo le 3 % v ta sklad, z ostalim 
delom pa razpolagajo same. 

11. Davčno poli t iko naj se obli
kuje tako, da bo stimulativno vpliva
la na pospeševanje obrt i in omogo
čala skladen razvoj obrt i z ozi rom 
na d ružbene potrebe. Pri do ločan ju 
davčne politike je treba usklajevati 
davčne stopnje s stopnjami sosed
njih o b č i n oz. regij. 

Poleg tega je potrebno obs to ječe 
olajšave, do ločene s 29. č l e n o m 
odloka o davkih o b č a n o v razširiti še 
na obrti , kjer se sedaj olajšave ne 
priznavajo (krojaštvo, šiviljstvo). 
Konkretni predlogi spremembe 
odloka o davkih o b č a n o v bodo dani 
na eni prihodnjih sej skupšč ine s 
tem, da se te spremembe upoštevajo 
pri odmeri davka za leto 1974. 

12. Zaradi spremembe financi
ranja samoupravnih interesnih 
skupnosti so dosedanje olajšave 
izgubile predvsem v storitveni obrtni 
dejavnosti skoraj ves pomen, saj se 
te olajšave sedaj lahko priznavajo le 
pri davku, ne pa tudi pr i plačevanju 
prispevkov interesnim skupnostim, 
da bi se olajšave za privatne 
obrtnike po 29. č lenu odloka o 
davkih o b č a n o v priznavale tudi pri 
plačevanju prispevkov tem skup
nostim. 

13. Pri plačevanju krajevnega 
samoprispevka obr tn ik i niso v 
enakem položaju kot delavci v zdru
ženem delu, k i plačujejo ta samo
prispevek v višini 1 % od netto 
osebnih dohodkov, d o č i m obrtniki 
plačujejo 1 % prispevek o d davčne 
osnove. 

Od davčne osnove pa obr tniki 
plačujejo še davek in prispevek za 
obvezno zdravstveno in pokojninsko 
zavarovanje. Da bi se izenačili kr i 
teriji plačevanja prispevka, bo ob
činska skupšč ina sprejela ustrezen 
odlok. 

MALI OGL-AS 

Mamica s sinom, 
starim dva meseca išče 
sobo v Kamniku ali bliž
nji okolici. 

Ponudbe pod „nuj-

Šifra: Poštena 

Prostovoljno gasilsko 
društvo Duplica bo v okviru 
proslave 50. obletnice svoje 
ustanovitve med drugim 
popravilo in dozidalo svoj 
gasilski dom, k i je b i l zgrajen 
v letu 1972, in ne ustreza 
več zahtevam današnjih dni . 

V tej akciji pa ne sodelu
jejo samo člani društva, 
t emveč tudi drugi o b č a n i . 
Tako so o b č a n i vasi Volčj i 
potok in Rudnik, k i so 
lastniki gozdnih parcel, daro
vali les za ostrešje novega 
gasilskega doma. Tako je 
med prvimi darovalci tudi 
delovni kolektiv Arboretuma 
Volčji potok, k i je daroval 
kar 4 kub. m. tehničnega 
lesa. 

Ves darovani les pa je 
delovni kolektiv S T O L brez
p lačno razrezal, tako da je že 
pripravljen za vgraditev. 

Upravni odbor P G D Du
plica se vsem darovalcem lesa 
in delovnemu kolektivu 
S T O L najlepše zahvaljuje. 

Upravni odbor 

Občinska organizacija RK je 
na razširjeni seji dne 16. 
12.1974 govorila o programu 
dela za leto 1975. Na seji so 
sodelovali predstavniki osnov
nih organizacij RK iz krajevnih 
skupnosti. 

Dogovorili smo se tudi o 
evidentiranju možnih kandi
datov za skupščine osnovnih 
organizacij RK in občinske 
organizacije, ki bodo februarja 
in marca. 

Naloge, ki jim bomo morali 
letos posvetiti posebno pozor
nost: 
— prostovoljno krvodajalstvo; 
— zdravstvena preventiva; 
— vzgoja in izobraževanje; 
— socialna dejavnost (sosedska 

pomoč, akciji zbiranja obla
čil in papirja). 
Na skupščinah v februarju in 

marcu se bomo dogovorili z 
vsemi krajevnimi skupnostmi, 
ki bodo želele, o aktualnih 
zdravstvenih predavanjih. V teh 
mesecih bomo začeli v krajev
nih skupnostih tudi s tečaji o 
negi bolnika. Naloga osnovnih 
organizacij je, da seznanijo 
občane v svoji krajevni skup
nosti, da želi RK brezplačno 
organizirati tečaje o negi 
bolnika in da zberejo potrebno 
število prijavljencev, ki bi zeleh 
obiskovati tečaj. Tečaji so 
namenjeni vsem občanom, tako 
mladim kot odraslim, saj je 
neprijetno spoznanje, če se v 

družini srečamo z boleznijo, pa 
nismo poučeni, kako bi pravil
no ravnali. 

V letu 1975 bomo proslav
ljali tudi 100-letnico RKJ, zato 
mora imeti to leto za našo 
organizacijo še poseben delovni 
značaj. 

Spremenili bomo tudi način 
zbiranja oblačil. Organizirali 
bomo dve akciji, in sicer v apri
lu in oktobru. Zbirali pa bomo 
vsa oblačila, tudi odpadna, in 
papir ter pripomogli tudi k 
boljši surovinski preskrbi naše 
predelovalne industrije. 

Vse občane pa želimo 
opozoriti na naše akcije že 
sedaj, da ne bi zavrgli drago
cenega odpadnega materiala, z. M, 

• KAMNIŠKE 
ANEKDOTE 

STRAH 
PRED 

STAROSTJO 
Kamničanka Mici Strmole, 

rojena Svetic (1879-1964) sije 
močno prizadevala, da bi še v 
poznih letih veljala vsaj za 20 
let mlajšo. Z možem Francem, 
upokojenim davčnim upravi
teljem (1870-1962), sta leta 
1958 dočakala 60-letnico po
roke. (Otrok nista imela). Ob 
tem visokem jubileju skupnega 
življenja smo ju obiskali, da bi 
po novinarski dolžnosti zabele
žili redki dogodek v našem 
mestu. „Ne, to pa ne", je od
ločno odklonila vsako počasti
tev, ,,potem bodo pa vsi vedeli, 
koliko sem stara". „ 

1.Il 111 J »M 

Odbor Društva upokojencev 
iz Komende se zahvaljuje vsem 
članom za požrtvovalno delo in 
denarne prispevke, ko smo 
preurejali društvene prostore in 
razvili svoj prapor. 

Vabimo tudi vse upokojence 
z našega področja, ki še niso 
člani našega društva, mislimo 
tudi kmečke upokojence, naj se 
nam pridružijo. 

Pisarna je odprta vsako sredo 
od 9. do 11. ure v društvenih 
prostorih v Komendi. 

Odbor želi, da bi bili člani 
tako zavzeti za napredek Dru
štva upokojencev še v prihod
nje, in vošči vsem srečno in 
zdravo novo leto. 

Odbor Društva upokojencev 
Komenda 

SVILANIT - KAMNIK 
Tekstilna tovarna 

r a z g l a š a 
n a s l e d n j a p ros ta d e l o v n a m e s t a : 

1.1 delovno mesto VODJE KONTROLE 
p o g o j i : v i s o k a i z o b r a z b a t e k s t i l n o - t e h n o l o š k e s m e 
r i s 4 - l e tno p r a k s o ; 

2.1 delovno mesto VODJE IZMENE 
V BARVARNI 
p o g o j i : s r e d n j a i z o b r a z b a t e k s t i l n o - k e m i j s k e s m e 
r i z d e l o v n i m i i z k u š n j a m i n a d 1 le to ; 

3.1 delvvno mesto TAJNIKA 
SAMOUPRAVNIH ORGANOV 
v splošnem oddelku 
p o g o j i : s r e d n j a i z o b r a z b a u p r a v n o - a d m i n i s t r a t i v -
ne s m e r i s p r a k s o n a d 3 l e t a ; 

4.5 delovnih mest TKALK frotirja 
oziroma svile 
p o g o j i : o s e m l e t k a i n p r i u č e v a n j e do 6 mesecev ; 

5.2 delovni mesti SERVIRCEV v šivalnici 
p o g o j i : o s e m l e t k a i n p r i u č e v a n j e do 3 mesecev ; 

6.1 delovno mesto ZUNANJEGA DELAVCA 
v splošnem oddelku 
p o g o j : o s n o v n a š o l a . 

O s e b n i d o h o d e k pp p r a v i l n i k u o d e l i t v i o s e b n i h d o 
h o d k o v v d e l o v n i o r g a n i z a c i j i . 
P i s m e n e p o n u d b e z vso p o t r e b n o d o k u m e n t a c i j o o 
i z p o l n j e v a n j u r a z g l a s n i h pogojev s p r e j e m a k a d r o v -
s k o - s o c i a l n i o d d e l k e d e l o v n e o r g a n i z a c i j e 8 d n i po 
o b j a v i o z i r o m a do zasedbe d e l o v n i h mest . 

PROIZVODNI PROGRAM 

— pisarniško pohištvo 
— organizacijska sredstva 
— inženiring 
— stanovanjsko pohištvo 
— restavracijsko pohištvo 
— klubske garniture 
— kino fotelji 

Kemično keramična industrija 
»SVIT« KAMNIK z n. sol. o. 
Kamnik, Zebljarska pot 5 - v S0ZD »P0LIKEM« 
s p o r o č a V I S O K I M I N S R E D N J I M 
S T R O K O V N I M K A D R O M : 
d e l o v n a o r g a n i z a c i j a z d v e m a t e m e l j n i m a o r g a n i z a 
c i j a m a z d r u ž e n e g a de l a in d e l o v n o s k u p n o s t j o s k u p 
n i h s l u ž b že l i v p r o i z v o d n e T O Z D i n v n j i h o v e de 
l o v n e enote ter d e l o v n o skupnos t s k u p n i h s l u ž b 
v k l j u č i t i nove v i s o k o i n s r edn j e s t r o k o v n e k a d r e , 
z a r a d i č e s a r v a b i : 
- DIPLOMIRANE EKONOMISTE 
- DIPLOMIRANE ELEKTR0 INŽENIRJE - šibki tok 
- DIPLOMIRANE STROJNE INŽENIRJE 
- ELEKTROTEHNIKE - šibki tok 
- EKONOMSKE TEHNIKE 
- KEMIJSKE TEHNIKE 
- ADMINISTRATIVNE TEHNIKE 
- VKV ali KV ELEKTRIKARJE in 
- VEČ NK DELAVCEV 

da združijo svoje delov v delovni organiza
ciji oziroma TOZD. 

N a d e l o v n a mes t a z o m e n j e n i m p o k l i c e m se l a h k o 
zapos l i j o t u d i p r i p r a v n i k i . 
O s e b n i d o h o d k i so d e l a v c e m z a g o t o v l j e n i n a p o d l a g i 
n o v e ocene tabele t o č k o v n i h d e l o v n i h mest . 
V s e p o d r o b n e i n f o r m a c i j e v a m n u d i k a d r o v s k a s l u ž 
ba k e m i č n o k e r a m i č n e i n d u s t r i j e » S V I T « K a m n i k , 
k a m o r so k a n d i d a t i v a b l j e n i na r a z g o v o r ; o z i r o m a 
l a h k o d o b i j o i n f o r m a c i j e t u d i po t e le fonu 831-288. 

O D B O R I Z A M E D S E B O J N A R A Z M E R J A 
D E L A V C E V V Z D R U Ž E N E M D E L U T O Z D 
I N D S S S 

Komisija za razpis delovnih mest 
UPRAVE SKUPŠČINE OBČINE KAMNIK 

r a z p i s u j e n a s l e d n j a p ros ta d e l o v n a m e s t a : 

1. VODJA PRAVNE SLUŽBE 
2. DAVČNEGA INŠPEKTORJA 
3. TEHNIČNEGA RISARJA 
4. PISARNIŠKEGA REFERENTA 

P o g o j i : 
pod 1. p r a v n a f a k u l t e t a II . s topnje s 5- letno p r a k s o i n 

p r a v o s o d n i m i z p i t o m ; 
pod 2. e k o n o m s k a a l i p r a v n a f a k u l t e t a J I . a l i I. s topnje 

s t r i l e t n o p r a k s o ; 
pod 3. k o n č a n a o s e m l e t k a in u s t r ezn i r i s a r s k i t e č a j z 

1-letno p r a k s o ; 
pod 4. k o n č a n a 4 - l e tna u p r a v n o - a d m i n i s t r a t i v n a š o l a , 

a l i 2 - l e tna a d m i n i s t r a t i v n a š o l a z 1-letno p r a k s o . 
P o d t o č k o 1. n u d i m o t ako j v s e l j i v o d r u ž i n s k o s t ano
vanje . 
V l o g a m p r i l o ž i t e d o k a z i l a o s p l o š n i h i n p o s e b n i h po
g o j i h ter ž i v l j e n j e p i s . 
R a z p i s v e l j a do zasedbe d e l o v n i h mest . 

INA PLIN KOZINA 
• želi odpreti v Kamniku in okolici več prodajnih mest za prodajo plina 
• za gospodinjstvo. Vabimo občane, ki imajo primerne prostore in so pri-
• pravljeni prevzeti prodajo plina, da se zglasijo na Skupščini občine Kam-
• nik na oddelku za gospodarstvo, kjer bodo dobili vse informacije. 
• Informacije lahko dobite tudi na upravi INA PLIN KOZINA v KOZINI ali 
• po telefonu 066 81-159. 



IZ KRONIKE KAMNIŠKEGA ŠPORTA 

Brueanove tr i zlate 
V prejšnjem prikazu špor tn ih 

uspehov Kamničanov v lahki atletiki 
smo videli , da so zlasti v tekih na 
dolge proge in v krosu kamnišk i 
špor tn ik i sodili v vrh, ne samo v 
slovenskem, ampak tudi v jugoslo
vanskem merilu. To mesto so za
držali do okupacije. 

Miran Ognn, k i je b i l juniorski 
prvak Slovenije v več disciplinah, je 
nadaljeval svoj športni vzpon na 
tekmovanjih. „Mikalo me je, da b i 
kot dober špor tnik hodi l na tekmo
vanja po raznih krajih in tudi zunaj 
države. Želel sem, da b i videl nekaj 
sveta," se spominja zdaj tistih časov. 
Toda na nekem tekmovanju si je 
pretegnil kite na petah, špor tna 
medicina pa takrat še n i bila tako 
izpopolnjena kot danes, zato je 
moral odnehati. N o , sveta pa je videl 
dovolj, saj je redko kateri Slovenec 
prepotoval tol iko dežel na vseh 
kontinentih kot Miran Ogrin. 

Medtem pa se je nenadno 
povzpel v vrh jugoslovanske lahke 
atletike Jože Bručan . „Čis to po 
nakl jučju sem se vključil med te
k a č e , " je povedal Bručan o svojem 
prvem nastopu. „ K o so odprl i v 
Kamniku leta 1931 kopal išče , so 
organizirali tudi štafetni tek po 
mestu. Slavko Gregorc, k i je vedel, 
da rad t e č e m , me je nagovoril, naj 
za poskušnjo p r e t e č e m zaznamo
vano progo ob zidu smodnišnice . K o 
je izmer i l čas , je rekel, da sem dober 
za drugo š tafeto . Nekaj mesecev 
kasneje sem se poizkusil v enotirnem 
teku v Ljubljani, kjer sem b i l drugi 
za rekorderjem Spornom. Potem pa 
sem odšel služit vojaški rok . " 

K o se je vrni l iz vojske, se je 
Bručan kot neznan atlet udeležil 
jeseni leta 1933 državnega prvenstva 
v Zagrebu. V teku na 5000 m je b i l 
drugi za zmagovalcem Krcvsom, na 
10.000 m pa prvi z novim državnim 
rekordom 34 minute in 11 sekund. 
Čez 14 dni je že oblekel majico z 
državnim grbom na č e t r t i h 
balkanskih igrah. 

Naslednje leto je na peti balka-
niadi v Zagrebu osvojil bronasto 
odl ičje v teku na 5000 m. B i l je 
tretji za Romunom in našim Krev-
som. V teku na 10.000 m pa je 
moral ostopiti . Ves čas je b i l Bručan 
zaposlen v tovarni Titan, kjer se je 
tudi izučil . K o t vajenec pa je b i l 
takrat v Titanu Jože Kotn ik , k i se je 
s kolesom vozi l na delo iz Volčjega 
potoka. O K o t n i k u pa nam je 
Bručan Povedal: 

„ N a Dupl ic i je tamkajšnji špor tn i 
k lub V I R T U S pripravil prireditev. 
Na programu je b i l tudi tek na 
2.000 m . B i l sem prvi, na drugo 
mesto pa se je uvrstil Janez Pirš iz 
Radomelj ." 

Janez Pirš je b i l tudi č lan Ilirije 
in je v teku na 5 do 10 k m dosegel 
lepe rezultate. Po partizanskem 
imenu Rastko je splošno znan in 
priljubljen, saj je b i l od prvega dneva 
vstaje pa do konca vojne partizanski 
borec. 

„Po prireditvi pa m i je Pirš 
pokazal plavolasega fanta, k i je 
skromno stal ob strani, češ da rad 
t eče i n b i gotovo napredoval, če b i 
moral z menoj trenirati. To je b i l 

Hože Ko tn ik iz Volčjega potoka, 
kasnejši državni in balkanski prvak. 
Rad sem z njim treniral, ker je b i l 
pozoren, skromen in prizadeven 
špor tn ik . Izuč i l se je pr i Titanu, pr i 
Iliriji je dosegel prve uspehe, nato pa 
so ga bogati meceni Concordije 
zvabili v Zagreb in mu preskrbeli 
dobro zaposlitev. Pogosto sva se 
srečevala na tekmovanjih." 

„ J o ž e K o t n i k ni b i l d o m a č i n . 
Živel je pr i teti v Volč jem potoku, 
b i l pa je zelo dober špor tn i tovar iš ," 
se spominja Janez Pirš-Rastko. 

V maratonskem teku na 42 
kilometrov je b i l osem let zapo
redoma državni prvak Stane Šporn , 
član Ilirije. Njegov rekord iz leta 
1934 je b i l 2 uri , 58 minut in 19 
sekund. Na maratonskem teku Ljub-
l jana-Lukovica in nazaj, 14. julija 
1935, je zmagal s ča som 3 ure in 5 
minut, drugi pa je b i l Jakob Kvas iz 
Domžal , k i je dosegel čas 3 ure in 
18 minut. To je b i l drugi rezultat v 
državi. Tudi v teku na deset k i lo
metrov je imel Jakob Kvas leta 1935 
sedmi najboljši čas v državi. Največji 
uspeh pa je dosegel Kvas, ko je pr i 
letalcih služil vojaški rok in se je 
udeležil vojaških iger Male antante v 
Pardubicah na Češkem, malo pred 
Hitlerjevim posegom po Sudetskih 
deželah. V popolni bojni opremi Je 
b i l zmagovalec na izredno napornih 
tekmah. 

Za Bručana je bik) leto 1935 
gotovo najuspešnejše v njegovi 
špor tn i dejavnosti. N a lahkoatlet-
skem mitingu Sloge 5. maja v Ljub
ljani je zmagal na 5.000 metrov s 
ča som 16 : 29. Časopisna pri
pomba: Bručan se je v svojem 

.prvem letošnjem nastopu, čeprav 
brez enakovredne konkurence, 
m o č n o uveljavil i n dosegel lep čas . 
Na 1500 m je takrat Miran Ognn 
dosegel 3. mesto. V konkurenci 
juniorjev na 1500 m pa je med 13 
tekmovalci zmagal Jože Ko tn ik s 4 : 
38,4. To je b i l prvi večji uspeh 
bodočega balkanskega prvaka. Že 
20. maja je na izbirnem tekmovanju 
za sestavo reprezentance Ljubljane 
za dvoboj z Beogradom dosegel 
Bručan 1. mesto na 5000 m. Zmagal 
je tudi v dvoboju. V V i d m u (Udine; 
1. septembra je Bručan spet izbolj
šal rezultat v teku na 5000 m. B i l je 
tretji s ča som 16 : 06. To je b i l zelo 
obetaven rezultat za b o d o č e balkan

ske igre v septembru v Carigradu. N a 
državnem prvenstvu je to leto do
segel dva od l i čna rezultata. Zmagal 
je na 5000 m s 15 : 48,6 pred Krev-
som (16 : 09,4), na 10.000 m pa je 
izboljšal svoj državni rekord na 33 : 
03,8 ter se m o č n o približal normi 
(32 : 50) za nastop na olimpiadi v 
Berlinu leta 1936. Ker so imeli tudi 
G r k i in Romuni od l ične atlete na 
dolgih progah, se je obetal na šestih 
balkanskih igrah v Carigradu od 21. 
do 29. septembra napet boj za prva 
mesta. 

Na V I . balkanskih igrah je b i l 
Bručan najboljši jugoslovanski atlet. 

pobega uspel poveča t i zače tn i 
tempo do nezaželjene brzine. Toda 
Bručan je vse preizkuse nasprotnika 
sproti prepreči l , ne da b i se na 
blatnem in r a z m o č e n e m terenu 
preveč izčrpal , kar je Romun oč i -
vidno hotel doseč i . Naš drugi tek
movalec Kangler je b i l na č e t r t e m 
mestu, ko ga je G r k Vlahos pri ne
pravilnem prehitevanju podrl, da si 
je ob betonskem robu razbil koleno 
in -je moral odstopiti . Medtem je 
Vlahos prehitel Turka Rizo in 
Romuna Christeo in rezal cilj 15 
sekund za Bručanom, k i ga je med 
tem deset t i soč gledalcev glasno 

V I . B A L K A N ! A D A V C A R I G R A D U - PO P R V E M K R O G U T E K A N A 10 
K I L O M E T R O V . V Č R N E M D R E S U V P R V I V R S T I B R U Č A N , Z A N J I M 
K A N G L E R I N G R K V L A H O S , V B E L E M D R E S U S P R E D A J R I Z A , Z A 
N J I M R O M U N C H R I S T E A I N G R K G U T I S . V S I T I SO D O K O N C A 
O S T A L I M E D VODfiČIMI 

Medtem ko so Grk i osvojili 15 prvih 
mest v raznih disciplinah, so j i h 
Jugoslovani samo 5, in sicer v skoku 
v višino, v suvanju krogle i n v metu 
kladiva, v tekih pa je dve prvi mesti 
osvojil Bručan . Po pravici so ga zato 
proglasili za najuspešnejšega jugo
slovanskega reprezentanta v Carigra
du, saj je b i l edini, k i si je pr ibor i l 
dve zlati plaketi, pa tudi edini, k i se 
je v tekih povzpel na zmagovalni 
oder. Tud i v š tafetah n a m r e č niso 
Jugoslovani dosegli nobene zmage. 
Zato je b i l p a č Bručanov upseh tem 
več vreden, ker je rešil našo atletiko 
pred popolnim neuspehom v tekih. 

Bručan je b i l v Carigradu zares na 
višku svojih špor tn ih dosežkov. 
Vestno se je pripravljal vse leto, da 
b i č im dostojneje zastopal naše 
barve na velikem tekmovanju. 
Š p o r t n o glasilo . .Olimpijski špo r t " , 
oktober 1935, piše pod naslovom 
..Prepričljiva p r e m o č in sijajna 
zmaga B r u č a n a " : vse naše veliko 
upanje smo polagali na Bručana , k i 
je že doma pokazal veliko formo. 
Bojazen, da bo v m o č n i konkurenci 
napravil enako napako kot prejšnje 
leto, je bila neosnovana. Bručan je 
tekel v vsakem pogledu od l i čno , 
znal je izrabiti slabosti svojih na
sprotnikov in je odnesel najlepšo 
zmago prvega dne tekmovanja. G r k 
Gutis in Romun Christea poskuša ta 
spoče tka prit i v vodstvo, da b i 
zmanjšala brzino, k i jo je diktiral 
Bručan , toda Bručan j u vedno brez 
napora prehiti. Grk vidno p o p u š č a ; 
le Romun se že drži Bručana , toda 
naš tekmovalec preide v predzad
njem krogu v napad in silen finiš, 
medtem ko naša mala kolonija na 
tribuni glasno skandira Jo-že! Jo-že! 
Burno pozdravljen reže cilj s ča som 
16 : 00 pred 2. Cristeo 16 : 09,4 in 
Gutisom. Naš drugi tekmovalec 
Kanger pa je b i l peti. 

Na 10.000 m je Bručan ponovil 
svoj uspeh in s sijajno zmago spravil 
na noge ves stadion. Spet je b i l 
stalno za njim Romun Dina Chri
stea, k i je s številnimi poizkusi 

pozdravljalo. 
„ N a treh balkaniadah v Atenah 

pa sem se vedno slabo odrezal," 
ugotavlja Bručan . V treh letih je 
š t i r ikrat izboljšal rekord na 
10.000 m. Njegov prvi rekordni čas 
leta 1933 v Zagrebu je b i l 34 minut 
in 11 sekund, leta 1936. pa je spet v 
Zagrebu na državnem prvenstvu 
dosegel svoj najboljši čas 32 minut 
in 28 sekund. Ta rekord je šele 10 
let kasneje potolkel sloviti Franjo 
Mihalič. S tem je bilo tudi konec 
n a d m o č n o s t i slovenskih atletov na 
dolgih progah. 

Bručan je svojo špor tno kondi-
cijo nenehno vzdrževal. Vedno je b i l 
pripravljen na atletska tekmovanja. 
Kako leto je tudi po desetkrat 
nastopil na tekmovanjih. Iz kopice 
njegovih plaket, odl ič i j , kolajn in 
daril smo j i h izbrali nekaj, vseh pa 
tako na tem mestu ne moremo 
naštet i . Iz leta 1936 so rezultati: 
drugo mesto za Krevsom v Pragi na 
5 km, prvo mesto na 3000 m v K o -
l inu. Leta 1937 na državnem prven
stvu prvi na 10.000 metrov, leta 
1938 6. marca na krosu v Ljubljani 
prvo mesto, 10. aprila v Zagrebu na 
krosu za državno prvenstvo 1. Flas, 
2. Krevs, 3. Bručan . N a državnem 
prvenstvu leta 1938 je Jože Kotn ik 
potolkel za 5 sekund Krevsov re
kord na 5000 m in postal s 15 : 
29,8 novi državni rekorder. Bručan 
je za Ko tn ikom osvojil drugo mesto, 
na špo r tnem prazniku ob Vrbskem 
jezeru pa je b i l na 10.000 m tretji v 
hudi mednarodni konkurenci. Leta 
1939 je b i l Bručan na troboju mest 
zmagovalec na 10.000 m. Na držav
nem prvenstvu na 10.000 m pa je 
zmagal K o t n i k pred B r u č a n o m . Z 
menjajočim rezultatom sta bila 
nekdanja sodelavca iz tovarne Titan 
Bručan in K o t n i k zadnja leta pred 
okupacijo na vrhu jugoslovanske 
lahke atletike v teku na dolge proge, 
vendar Ko tn ik ni mogel doseči 
Bručanovega rekordnega časa na 
10.000 m. 

STOL Industrija 
pohištva 
Kamnik 

Pregled dela ŠD Kome] 
v preteklem 

ustanovnem letu 
Ustanovitev ŠD Komenda v 

začetku lanskega leta je pome
nila velike spremembe v šport
nem življenju v Komendi in 
okolici. Tedaj ni nihče verjel, 
da bodo čez pol leta že urejana 
košarkarsko, odbojkarsko ter 
prenovljeno nogometno igrišče, 
kar je zahtevalo več tisoč ur 
prostovoljnega dela. Starejši 
športni delavci so s predlogi in 
delom dejansko pomagali pri 
ureditvi športnih igrišč. Ne 
moremo tudi prezreti zaupanja 
TTKS, kjer so upravičeno 
odobrili najnujnejša finančna 
sredstva. Denarja pa kljub temu 
ne bi bilo dovolj, če ne bi iz
najdljivi športni delavci pripra
vili zabave ob dnevu žena, 
pustovanja in silvestrovanja. 

Drugi veliki dogodek je bil 
mesec športa v Komendi ob 
občinskem prazniku, ko so se v 
sicer mrtvem dopustniškem 
času zvrstile številne športne 
prireditve. Domači športniki so 
bili v vseh tekmovanjih zelo 
uspešni. Mesec športa v Ko
mendi naj bi postal tradi
cionalen. 

Največ članov ima šahovski 
klub, ki je tudi v tekmovanjih 
najbolj uspešen. Že nekaj let so 
pionirji med najboljšimi v Slo
veniji. Članska ekipa je občin
ski prvak za preteklo leto. Po 

ŠAH 
ZMAGAL 
JE MIRKO 
TROHA 

Na novoletnem hitropotez-
nem turnirju Solidarnosti je 
sodelovalo 16 igralcev, ki so se 
zagrizeno borili za čimboljši 
uspeh n,a prvem turnirju v 
novem letu. To pot je s 13,5 
točke sigurno zmagal Mirko 
Troha, ki je oddal samo poldru
go točko. Na drugo mesto se je 
z 12 točkami uvrstil vicešampi-
on Slovenije Marijan Karnar, ki 
je malo prej zmagal na zelo 
močnem turnirju v Domžalah. 
Tretje mesto je osvojil Žarko 
Bračič. Sledili pa so: Bavčar, 
Vuksanovič, Krivorotov, Verbo
le, Štrajhar itd. 

USPEH 
PIONIRJEV 
Na decembrskem turnirju za 

pionirje je med 11 tekmovalci 
zmagal Samo Hajdinjak, sledili 
pa so: 2. Vlado Stanič, 3. 
Dušan Grudnik, 4. Sašo 
Matičič, 5. Miha Hribovšek itd. 
Tekmovalo je tudi 8 pionirk: 1. 
Jankica Hribovšek, 2. Lidija 
Nikolič, 3. Sonja Stanič. Na 
novoletnem hitropoteznem 
turnirju za pionirje pa je spet 
zmagala Jankica Hribovšek, 
drugi pa je bil Anton Zore. 

SOLIDARNOST 
VODI 

V drugi skupini zahodne 
šahovske lige je dosedaj Soli
darnost odločila skoro vse 
tfikme v svojo korist. Po 5. kolu 
vodi Solidarnost z 32 : 18. 
Solidarnost je igrala z Vrhniko 
5:5, premagala pa je Tržič z 8 
: 2, Savo (Kranj) s 6 : 4, Črno
melj s 6 : 4 in Cerknico s 7 : 3. 

„zaslugi" Šahovske zveze Slo
venije letos ne tekmujejo v II. 
slovenski ligi, zato štirje šahisti 
tekmujejo za Solidarnost. Čez 
vse leto organizira ŠK Komenda 
občinske mesečne brzoturnirje. 
Za vzgojo mladih šahistov skrbi
ta Križelj in Ocepek, ki sta 
najboljša šahista kluba. 

Tudi nogometni klub se 
lahko ponaša z uspehi, ki so 
vzpodbudni za kratek čas, kar 
klub ostaja. Vzgojili so per
spektivne mlade nogometaše, ki 
so uspešno tekmovali v med
občinski ligi. Na nogometnem 
turnirju v Komendi pa so bili 
celo prvi. Pozimi redno treni
rajo v telovadnici v Mostah. 
Tudi člani premišljujejo o 
tekmovanju v ligi, čeprav je ta
ko tekmovanje malo naporno, 
predvsem pa neizkušeno mo
štvo. 

Košarkarska sekcija deluje 
predvsem v poletni sezoni, ker v 
bližini ni primerne telovadnice. 
Največji uspeh košarkarjev 
doslej je osvojitev prehodnega 
pokala v Celovcu. 

Košarkarska sekcija zelo 
dobro sodeluje s KK Kamnik, 
kjer lahko trenirajo najboljši 
košarkarji. Za naraščaj ni bo
jazni, saj v telovadnici OŠ 
Komenda-Moste redno trenirajo 
pionirji in pionirke. 

Namiznoteniška, odbojkar
ska in hokejska sekcija do sedaj 
še niso tekmovale in so na sploh 
bolj rekreativnega značaja. 
Omeniti je treba, da so člani 
hokejske sekcije med najbolj 
delavnimi, vendar pa zaradi 
slabih vremenskih pogojev 
lahko le malo drsajo in treni
rajo. 

ZARJA Obrtno in montažno podjetje Kamnik 

Opravljamo: 
— elektroinstalacijska drla, 
— kovinsko instalacijska, 
— vodovodno-instalacijska, 
— kovinsko konstrukcijska, 
— kleparska, pleskarska, slikarska in steklarska dela 

KAMNIŠKA KRONIKA 

NOVEMBER 1974 

Poroke: 

Franc Erjavšek iz Bistričice, zidar, star 28 let, in Angelca Č r č e k iz 
Kor i t a , delavka, stara 18 let; 

Josip Galin iz Krivčevega, delavec, star 23 let, in Nada Tonin iz 
Vrhpolja, delavka, stara 18 let; 

Franc H a n č i č iz Malega Hriba, strugar, star 28 let, in Ivana Pavlic 
iz Buča , prodajalka, stara 24 let; 

Stanko Lavrič iz Podgorja, p ismonoša , star 24 let, in Marija 
Škrjanec iz Podgorja, delavka, stara 22 let; 

Jože Osenar iz Vrhpolja, šofer, star 26 let, i n Jož ica Bezovnik iz 
Vrhpolja, delavka, stara 25 let; 

Mi rko Rems iz Kamnika, orodjar, star 26 let, in Jelka Djuraševič 
iz Kamnika , tekstilni tehnik, stara 23 let; 

Matevž Sare iz Volčjega potoka, delavec, star 25 let, in A n i c a 
Žagar iz Most, delavka, stara 19 let; 

A n t o n Tome iz Gozda, delavec, star 23 let, in Branka Šuštar iz 
Gozda, delavka, stara 20 let; 

Ivan Učakar iz Špital iča, strojni k l jučavničar , star 25 let, in 
Amali ja Mal i iz Špital iča, krojačica, stara 19 let. 

SMRTI: 

Rudol f Camlek iz Duplice, inv. upokojenec, star 55 let; 
Mirko Hace iz Šmarce, lesni tehnik, star 42 let; 
Marija Koncil ja iz Pirševega, preuži tkar ica , stara 88 let; 
Jernej Lipovšek iz Špitaliča, kmetovalec, star 76 let; 
An ton Ogorevc iz Križa, upokojenec, star 74 let; 
An ton Pirnat iz PODBORš ta p n Komendi , kmet, star 66 let; 
Franc R u t a r i z Mekinj, osebni upokojenec, star 76 let; 
Pavel Trobevšek iz Kamnika , osebni upokojenec, star 61 let; 
Janez Vombergar iz Komende, invalidski upokojenec, star 52 let. 

DECEMBER 1974 

Poroke: ^ 

Danijel Bezek iz Ankarana, uči te l j , star 22 let, in Danica Žižek iz 
Kamnika , učiteljica, stara 20 let; 

Franc Kladnik iz Nevelj, kemijski tehnik, star 27 let, in Svetomira 
Jenko iz Domžal , d ipl . ing. kemij. tehnologije, stara 27 let; 

Janez Ramovš iz Kosez, av tohčar , star 23 let, in Anica Kimovec iz 
Gore, dijakinja, stara 18 let; ' 

Branko Rupnik iz Kamnika, urar, star 33 let, in Marija Šerbela iz 
Ljubnega ob Savinji, urarka, stara 24 let; 

Jožef Šuštar iz Potoka v Tuhinju, voznik viličarja, star 23 let, in 
Stanislava Šuštar iz Markovega, delavka, stara 21 let; 

V i k t o r Vavpet ič iz Podgorja, elektromehanik, star 23 let, in Ivica 
Žavbi iz Kamnika, us lužbenka, stari 18 let; 

Pavel Virant iz Mengša, natakar, star 25 let, in Jelka Virant iz 
Duplice, delavka, stara 20 let; 

Alo jz Žiber t iz Sidola, mizar, star 22 let, in Bernardka Drolec iz 
L o k v Tuhinju, delavka, stara 18 let; 

Ivan Žibovt iz Kamnika , šofer, star 26 let, in Majda Novak iz 
Kamnika , trgovska p o m o č n i c a , stara 19 let. 

SMRTI: 

Irena Berlec iz Srednje vasi, dijakinja, stara 16 let; 
V i n k o Čadež iz Kamnika , osebni upokojenec, star 61 let; 
Marija Čebulj iz Podgorja, osebna upokojenka, stara 75 let; 
Regina Erce iz Mlake, delavka, stara 32 let; 
Elizabeta Hribar iz Gol ic , upokojenka, stara 77 let; 
Marija Klemen iz Buča, upokojenka, stara 64 let; 
Marija K o n č n i k iz Briš, k m e č k a upokojenka, stara 82 let; 
Janez Leban iz Zg, Stranj, osebni upokojenec, star 70 let; 
Marija Pavlic iz Buča , k m e č k a delavka, stara 39 let; 
Antonija Slanovec iz Kosiš, gospodinja, stara 78 let; 
Marija Vindšnurer iz Mekinj, gospodinja, stara 86 let; 
F ranč i ška Zalokar iz Nasovč, druž inska upokojenka, stara 84 let. 



# KARATE 

Z DELOM TUDI 
REZULTATI 
Malo pišemo o dosežkih in rezultatih, kijih dosegajo karateisti; 

ne samo v republiškem, tudi v občinskem merilu. Samo enkrat smo 
pisali o kamniških borcih, ki so na domačem terenu vzorno organi
zirali zadnje kolo v slovensko-hrvaški ligi. Tudi rezultati, ki jih 
dosegajo na raznih tekmovanjih, so odlični. V navadi je, da po 
izteku tekmovalne sezone pregledamo dosežke, ki so jih dosegli 
tekmovalci. Preglejmo rezultate budokai karate kluba: v pretekli 
sezoni: 

Ekipno: 2. mesto na budokai ekipnem prvenstvu Jugoslavije za 
mladince (Jemec, Sršen, Vintar), 3. mesto na budokai ekipnem 
prvenstvu Slovenije za mladince (Jemec, Sršen, Vintar), 3. mesto v 
slovenski-hrvaški budokai ligi za člane (Paradižnik, Šorotar, Uršič) 

Posamezniki - člani: 
Vlado Paradižnik 1. mesto na slovenskem prvenstvu v težki 

kategoriji, 1. mesto na budokai prvenstvu Jugoslavije po kategoriji 
pasov (črni) 1. mesto na memorialu A. K. Hisatakea, 2. mesto na 
budokai absolutnem prvenstvu Jugoslavije, 3. na slovenskem abso
lutnem prvenstvu, 3. pokal Portoroža. 

Slavko Šorotar 1. mesto na budokai slovenskem prvenstvu po 
kategoriji pasov (plavi), 2. na slovenskem prvenstvu po kategoriji 
pasov (rjavi) 

Jože Uršič 3. mesto na budokai prvenstvu Jugoslavije po kate
goriji pasov (rjavi), 3. na slovenskem prvenstvu v težki kategoriji, 4. 
na budokai slovenskem prvenstvu po kategoriji pasov (rjavi), 5. na 
memorialu A. K. Hisatakea 

Drago Jeglič 4. mesto na budokai slovenskem prvenstvu po 
kategoriji pasov (rumeni) 

Božidar Spruk, Marjan Zavasnik 5.-6. mesto na budokai abso
lutnem prvenstvu Jugoslavije. ^ 

ŠPORTNI UTRINKI 

R O K O M E T 
ROKOMET - Moška in ženska vrsta Kamnika sta se tudi 

letos udeležila zimskega rokometnega prvenstva v dvorani 
Tivoli v Ljubljani Na tem prvenstvu sodeluje 48 ekip iz vse 
Slovenije. Obe naši ekipi sta se uvrstili v drugo kakovostno 
skupino. Odigrano je bilo prvo in drugo kolo v obeh 
skupinah. Moška vrsta je enkrat zmagala, drugič izgubila. 
Premagala je vrsto Mokerca z rezultatom 6 : 3, izgubili pa so 
z ekipo Škofljice (10: 8). 

STRELJANJE 

Mladinci prvaki 
Na republiškem prvenstvu, ki je bilo v Domžalah, so naši strelci 

še enkrat dokazali, da sodijo v sam slovenski vrh. V Domžalah so 
bili zbrani vsi najboljši strelci iz vse Slovenije. Streljali so s stan
dardnim zračnim orožjem. Mladinci so na tem tekmovanju osvojili 
naslov republiških prvakov s štirimi krogi pred Krimom iz Ljublja
ne. Tretje mesto so prav tako zasedli Kamničani. 

Tako kot mladinci so si tudi člani priborili pravico nastopa na 
državnem prvenstvu, saj so v ekipnem delu zasedli drugo mesto. 

Rezultati: člani 40+ 10; nastopilo je 17 ekip 
1. mesto SD Olimpija 1454 krogov, 2. SD Kamnik I 1436 

krogov, 9. SD Kamnik II 1350 krogov 
posamezniki: 
10. mesto Bojan Burja 363 krogov, 14. Marjan Repič 360 

krogov, 16. Ivan Rihter 257 krogov, 23. Roman Radej 356 krogov, 
34. Ivan Podgornik 348 krogov, 55. Ivan Peršin 340 krogov, 56. 
Milan Drolc 340 krogov, 78. Peter Bertoncelj 322 krogov 

Članice — posamezno -
5. Marija Podgornik 303 krogov 
mladinci — ekipno; nastopilo je 9 ekip: 
1. SD Kamnik I 1086 krogov, 2. SD Olimpija 1082 krogov, 3. 

SD Kamnik II 1036 krogov 
posamezniki: „ 
1. Roman Radej 370 krogov, 4. Marjan Repič 362 krogov, 7. 

Bojan Burja 354 krogov, 6. Vojko Kalan 354 krogov, 15. Janko 
Podgornik 342 krogov, Alojz Gradišar 340 krogov. 

Tekmovanje je vzorno organizirala Občinska strelska zveza 
Domžale. Posebnost prvenstva so bili sodniki. Pri ponovnem pre
gledu tarč smo ugotovili, da je Kamnik prikrajšan za pet krogov, a 
so vseeno osvojili prvo mesto in postali novi republiški prvaki z 
novim rekordom. Nasprotno pa so Olimpiji sodniki dodali nekaj 
krogov. Kamničani niso vložili protesta, ker so kljub temu osvojili 
prvo mesto v mladinski konkurenci. Mladinci pa so dokazali, da so 
trenutno najboljša ekipa v Sloveniji, saj so poleg prvega osvojili še 
tretje mesto. Še en naslov so osvojili Kamničani in to med posa
mezniki. Prvak je postal Roman Radej. 
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Ženska ekipa je bila dvakrat uspešna, premagala je ekipo 
Kore iz Radeč s 14 : 10 in Krko iz Novega mesta z 12 ; 9. 
Tekmovanje se bo nadaljevalo 1. februarja. 

Mladinec Kamnika Homar je bil izbran v mladinsko 
reprezentanco ljubljanskega območja. 18. in 19. januarja bo 
v Ljubljani troboj reprezentanc štajerske - primorske -
ljubljanske regije. 

SMUČANJE 
SMUČANJE - Smučarska zveza Slovenije je na predlog 

kamniškega področnega zbora sodnikov povišala na nivo 
republiškega razreda naslednje sodnike: Franca Sitarja, Ivana 
Sodnika, Petra Podjeda, Božidarja Gjurina, Janeza Prekleta 
in Janeza Tajca, Marjan Bovha pa je napredoval za zveznega 
sodnika za teke, skoke in alpske discipline. Tako ima sedaj 
področni zbor 9 republiških sodnikov za teke in alpske 
discipline, dva zvezna sodnika za teke, skoke in alpske 
discipline, 9 sodnikov oblastnega razreda za teke in alpske 
discipline. 

Na Pokljuki je bila mednarodna prireditev FIS - a v 
smučarskih tekih. Na tem tekmovanju sta imela pravico 
nastopiti tudi Kamničana Anrej Lanišek in Milan Sedušak. 
Tekmovanje bi moralo biti v Bohinju, a je bilo zaradi 
pomanjkanja snega v dolini na Pokljuki. Prvo mesto je osvojil 
Joussov (SSSR) s časom 42 : 31,4, član državne 
reprezentance Kalan je zasedel osmo mesto s časom 44 : 
18,4. Kamničana pa sta zasedla naslednji mesti: 43. Sedušak 
51 ; 53,6... 50. Lanišek 54 : 38,3. V tako močni med
narodni udeležbi sta popolnoma upravičila svoj nastop. 
Nastopila sta na 15 km. 
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S M U Č A N J E 

Srebrna palica Tajnikarju TARČA VETERANOV 1974 

B O J Z A T O Č K E 

STE LJ AN JE 

Kamnik : Celje 
1466 : 1416 

V okviru priprav na republiško prvenstvo v streljanju z zračno 
puško in pištolo „standard" - mednarodni program, so se 
kamniški strelci pomerili s strelci iz Celja. Kamničani so v premoči 
zmagali v streljanju v puško. V streljanju s pištolo sta se pomerila le 
Celjan Dobovičnrk in domačin Bertoncelj, Celjan je bil boljši za 20 
krogov. 

Rezultati: puška - ekipno - Kamnik 1466 krogov, Celje 1416 
krogov 

posamezno: 1. Marjan Repič 373 krogov, 2. Roman Radej 370 
krogov, 3. Bojan Burja 364 krogov, 4. Tone Jager (Ce) 362 krogov, 
5. Ivan Rihter 361 krogov 

pištola: 1. Marjan Dobovičnik (Ce) 375 krogov, 2. Peter Ber
toncelj 35 krogov 

RAZP I S 

• PZUVTS kamniškega področja bo organiziral 
• tečaj za naziv »VADITELJ SMUČANJA«. 

T e č a j bo t r a j a l 10 d n i , p r e d v i d o m a v f e b r u a r j u . 
P r i j a v e i n i n f o r m a c i j e dob i t e p r i M A R J A N U S C H N A -
B L U , K A M N I K , L j u b l j a n s k a 1 a, t e l . 831-200. 

Tekmovanje za „ S r e b m o pal ico", k i b i moralo b i t i v D o lu , so zaradi tega, 
ker snega v dol ini ni bilo, pripravili na V e l i k i planini. Tekmovanja se je 
udlcžilo prek 100 tekmovalcev in tekmovalk. Organizacija tekmovanja je bi la 
dobra. Kamničan i so dosegli solidne rezultate. Tekmovanje je štelo tudi za 
kategorizacijo. 

Rezultat i : 
- starejše pionirke: 1500 m: 9 tekmovalk 
1. Marija Bešter, Triglav, 8.27,0, 9. Dušanka Desnica, Kamnik , 13.39,0 
- m l a j š i pionirji: 1500 k m : 
1. Matija Katrasnik, Triglav 7.53,0, 6. Sašo R e p i č , Kamnik , 11.050,0 7. 

Mile Desnica, Kamnik 11.18,0 
- starejši pionirji: 3 k m : 30 tekmovalcev 
1. Jani Kršinar, Olimpija, 13.18,0, 19. Jernej Zobavnik, Kamnik , 17.14,0 
- mlajši mladinci: 5 k m : 26 tekmovalcev 
1. Dušan Podlogar, Gorje, 18.21,0, 20. Tine Osolnik, Kamnik , 22.34,0, 

22. Bojan Po točn ik , Kamnik , 23.17,0, 24. Marko Rokavec, Kamnik , 24.10,0 
25. Janez Mal i , Kamnik , 24.32,0 

- starejši mladinci: 8 k m - 13 tekmovalcev 
1. Božo Kordež , Plamen Kropa , 26.42,0, 8. Andrej Lanišek, Kamnik , 

29.56,0, 9. Franc Pogačar , Kamnik , 29.56,3, 12. Zvone Kemperle, Kamnik , 
33.30,0, 13. Janko Poljanšek, Kamnik , 38.26,0 

- mlajši č lani : 8 km - 10 tekmovalcev 
1. Tone Durišič , Jesenice, 26.39,0, 10. Marjan R e p i č , Kamnik , 37.34,0 
- č lani : 12 k m - 22 tekmovalcev 
1. Franc Tajnikar, J L A , 38.57,0, 13. Milan Sedušak, Kamnik , 43.58,0 

M A L O SNEGA 
Na V e l i k i planini je bilo tekmovanje za kategorizacijo v smučarsk ih tekih. 

Nastopilo je 86 tekmovalk in tekmovalcev iz 10 klubov Slovenije. Muhasta 
zima je poš teno zagodla tekmovalcem in organizatorjem. 

Tekmovanje je kljub pomanjkanju snega dobro organiziral d o m a č i 
smučarsk i klub. 

Rezultati : 
mlajše mladinke - 4 k m - 1. Metka M U N I H SK Olimpija 16.19,4 
starejše mladinke - 4 km - 1. M i l i F I S T E R S K Triglav 15.32,2 članice -

8 k m - 1. Helena BEŠTER S K Triglav 26.00,0 
mlajši mladinci - 5 k m - 1. Dušan P O D L O G A R S K Gorje 14.01,0 13. 

Tine O S O L N I K S K Kamnik 16.51,2, 17. Bojan P O T O Č N I K S K Kamnik 
17.37,4, 18. Marko R O K A V E C S K Kamnik 17.40,2 19. Janez M A L I SK 
Kamnik 18.30,2 

starejši mladinci - 10 k m - 1. Tone N A S T R A N S K Alples 28.20,8 5. 
Franc P O G A Č A R S K Kamnik 30.24,2, 6. Andrej LANIŠEK S K Kamnik 
31.16,6 8. Zvone K E M P E R L E S K Kamnik 34.000,9, 9. Janko P O L J A N Š E K 
S K Kamnik 40.49,8 

mlajši č lani - 10 k m - 1. Tone DURIŠIČ S K Jesenice 28.55,2 8. Bojan 
K L E M E N C S K Kamnik 41.06,0, 9. Marjan R E P I Č S K Kamnik 43.06,0 

č lani - 15 k m - 1. Maks J E L E N C S K Triglav 42.29,2, 7. Milan 
SEDUŠAK S K Kamnik 46.02,8, 21. Franc V E N G U Š T S K Kamnik 1: 
02.12,0 . 
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T A K O SO S T R E L J A L I KAMNIŠKI V E T E R A N I 

OBČNI ZBOR PZUVTS 

P o d r o č n i zbor učiteljev, vaditeljev i n trenerjev smučanja kamni
škega pod roč j a je imel 13. 12. 1974 svoj redni letni o b č n i zbor. 
Tokrat smo se zbrali v vel iki domžalski dvorani in pregledali delo 
med o b č n i m a zboroma, ga k r i t i čno ocenil i in podali okvirni program 
za nadaljnje delo. 

Iz poroč i l a predsednika Janeza P O D J E D A je bilo razvidno, da 
' smo zastavljene programe v celoti realizirali, še več , sproti smo j i h 
dopolnjevali, posebno, kar zadeva kvaliteto, strokovnost in aktivnost. 
O naših akcijah smo bralce Kamniškega o b č a n a sproti obveščal i , zato 
ne b i ponovno pisali o njih, p a č pa b i navedli nekaj problemov, k i 
smo j i h morah ured i t i 

Nastali problemi niso izvirali iz naše organizacije, p a č pa so j ih 
vnašali tisti, k i niso poznali bistvenih t o č k našega Statuta, in so si 
našo organizacijo predstavljali po svojih predsodkih. Razvoj celotne 
d ružbe sloni na napredku in izboljšanju v vseh pogledih, tako je tudi 
v s m u č a r s k e m špor tu . Posamezniki z zastarelimi nazori in gledanji na 
današnji in jutrišnji dan zato nikakor ne morejo korist i t i d ružb i . Tak i 
in podobni problemi so sedaj v odnosu do naše organizacije razvoja. 

Da je takšna organizacijska struktura, kot je p o d r o č n i zbor, 
pomemben člen v celotni organizaciji smučarskega špor ta , dokazuje 
novo ustanovljeni p o d r o č n i zbor smučarsk ih sodnikov Kamnik , k i se 
je razvil na enakih spoznanjih kot P Z U V T S . Še bolj kot doslej bodo 
sodniki lahko samostojno delovali, se strokovno izpopolnjevali in 
vzgajali nove kadre. 

Akt ivnost naših članov se po statistikah veča iz leta v leto, ne 
nudijo pa nasprotnih uslug. Takšna zavest do organizacije in celotne 
d ružbe , k i ga je financirala in mu omogoč i l a pridobitev strokovnega 
naziva, je vsekakor vredna graje. Z novimi sporazumi in dogovori bo 
tudi to urejeno na primeren nač in . 

Kakšen pa je naš program v b o d o č e ? 
Kakor doslej še nadalje vzgajamo in izpopolnjujemo smučarske 

kadre, organiziramo in vodimo smučarske tečaje , sodelujemo s 
smučarsk imi društvi in klubi , hoteli, tu r i s t i čn imi društvi in ž ičnicami 
— sporazumno z Viatorjem, sodelujemo na zveznih in republ iških 
seminarjih, sestavljamo programe strokovnega dela, sodelujemo p r i 
organizaciji smučarsk ih prireditev in drugo. 

Program je dovolj obsežen in zahteven. Č e ga bomo hoteli uspešno 
izvesti, bo potrebna vsestranska angažiranost naših č lanov, pa tudi 
d o l o č e n i h družbenih organizacij. Samo n a č r t n o in organizirano delo 
rod i uspeh, in to želimo novemu U O P Z U V T S kamniškega področ ja . 

Marjan S C H N A B L 

K AMIMIŠKI O B Č A N , glasilo SZDL občine Kamnik - Ureja uredniški odbor - Glavni in odgovorni urednik Tomaž Jančar - Tehnični urednik 
Jana Lazar - Izhaja enkrat mesečno - Uredništvo in uprava: Občinska konferenca SZDL Kamnik, Ljubljanska 1 (zdravstveni dom), telefon 
831-315 - tekoči račun 50140-678-57156 - Tiska tiskarna Ljudska pravica v Ljubljani. 


